

1-3-3-5 ការប្រៀបធៀបជម្រើស

គម្រោងនេះ មានបំណងពង្រីកប្រព័ន្ធចែកចាយទឹកស្អាតក្នុងក្រុងពោធិ៍សាត់ ហើយវាមានសារសំខាន់ណាស់ក្នុងការបង្កើនអត្ថប្រយោជន៍អោយបានអតិបរិមា ដោយមានការគិតគូរបញ្ចូលអោយស៊ីគ្នាជាមួយប្រព័ន្ធដែលមានស្រាប់ ការគិតគូរដល់កំណើនប្រជាជន និងការរៀបចំក្រុង។ លើសពីនេះទៅទៀត គេត្រូវពិចារណាធ្វើឲ្យមានឥទ្ធិពលវិជ្ជមានជាអតិបរិមា ខណៈដែលឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានមានជាអប្បបរមា ក្នុងបរិស្ថាន និងសង្គម។ ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតបានទៀងទាត់ ជួយបង្កើនស្តង់ដារអនាម័យ និងស្តង់ដាររស់នៅ។



ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតក្នុងក្រុងពោធិ៍សាត់ គ្របដណ្តប់ ៣៨% ម្យ៉ាងទៀត ក្រសួងឧស្សាហកម្ម និងសិប្បកម្ម (MIH) បានកំណត់គោលដៅផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ឲ្យបាន ១០០%ក្នុងតំបន់ប្រជុំជន ២០២៥។ ដើម្បីសម្រេចគោលដៅ ការអនុវត្តគម្រោងនេះ ជាការងារសំខាន់ៗ “Ensure availability and sustainable management of water and sanitation for all” ជាគោលដៅមួយ ក្នុងចំណោម SDGs។ ដើម្បីសម្រេចគោលដៅ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធគោល គួរតែត្រូវសាងសង់ ដើម្បីឲ្យការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត មានសុវត្ថិភាព ងាយទទួលបាន និងមានតម្លៃសមរម្យ។ តាមទស្សនៈខាងលើ ជម្រើសមិនអនុវត្តគម្រោង មិនមែនជាជម្រើសដែលត្រូវពិចារណាឡើយ។

លទ្ធផលប្រៀបធៀប មានពិពណ៌នានៅខាងក្រោម។

(1) ជម្រើសទីតាំងសង់រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ

យើងខ្ញុំ បានសិក្សាទីតាំងសង់រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ និងបានដាក់ពិន្ទុជាបីកម្រិត (កម្រិត ៣ ល្អជាងគេ) ដូចបង្ហាញក្នុងតារាងខាងក្រោម។

តារាង 1-3-16 ការប្រៀបធៀបជម្រើស

ចំណុចប្រៀបធៀប		ជម្រើស 1	ជម្រើស 2		
សង្ខេប		ស្ថានីយបូមទឹកនៅ នៅខ្សែទឹកខាងលើតែបន្តិច ពីទំនប់ដំណាក់អំពិល។ ទឹកាំងលេខ ៥ សម្រាប់ រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក។	ស្ថានីយបូមទឹកនៅ នៅខ្សែទឹកខាងលើ តែបន្តិចពី ស្ថានីយបូមទឹកនៅប្រាសាទ។ ទឹកាំងលេខ ២ សម្រាប់រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក។		
Location					
ប្រភពទឹក	ខ្សាច់អណ្តែតក្នុងបរិមាណមួយ អាចដក ចេញដោយការពង្រង	2	ដីខ្សាច់ប៉ះពាល់ដល់ការបូមទឹកនៅ។	1	
ដី	ទំពាំង អាចប្រើសម្រាប់ពង្រីកប្រព័ន្ធនា ពេលអនាគត។	3	មិនមានដីសល់សម្រាប់ប្រើនាពេលអនាគត។	2	
បំពង់នាំទឹកនៅ	បំពង់ មានប្រវែងវែង (8.3គម)	1	បំពង់ មានប្រវែងខ្លី	3	
បរិស្ថានជុំវិញ	ផលប៉ះពាល់នៃ ការងារសាងសង់ ដល់បរិស្ថាន ជុំវិញ	មានផ្ទះពីរឃុំនៅ ក្បែរការដ្ឋាន អ្នករងផល ប៉ះពាល់ខ្លាំង មានតិច។	3	ជុំវិញការដ្ឋានមានភាពរម្ងិះ ផ្ទះខ្លះនៅជិត ការដ្ឋានជិតការដ្ឋានតែម្តង។ ផលប៉ះពាល់ពី ការងារសាងសង់ មានច្រើន។ មានសាលាបឋមសិក្សា ដែលត្រូវយកចិត្តទុក ដាក់។	1
	បរិស្ថានធម្មជាតិ	ទឹកាំង ជាដឹកសិកម្ម។ ផលប៉ះពាល់លើ បរិស្ថានធម្មជាតិ អាចចោលបាន។	2	ទឹកាំងស្ថិតក្នុងតំបន់ប្រជុំជន។ ផលប៉ះពាល់ លើបរិស្ថានធម្មជាតិ អាចចោលបាន។	2
	គុណភាពទឹក	ទឹកនៅដែលនៅខាងលើតំបន់ប្រជុំជន មានគុណភាពល្អ។	2	ទឹកដែលនៅក្នុងតំបន់ប្រជុំជន អាចរងនូវ ការបំពុលពីអ្នកស្រុក។	1
	លទ្ធកម្មដី និង ការផ្លាស់ទីលំនៅ	មិនចាំបាច់មានការផ្លាស់ទីលំនៅចាំបាច់ ធ្វើលទ្ធកម្មដី។	2	មិនចាំបាច់មានការផ្លាស់ទីលំនៅ។ លទ្ធកម្មដី ត្រូវធ្វើក្នុងតំបន់ប្រជុំជន។	1
តម្លៃ	តម្លៃដំណើរការ&ការថែទាំ (O&M) ^{*2} ច្រើន ជាងជម្រើស 2 ឯ តម្លៃសាងសង់ ^{*1} តិចជាង ជម្រើស 2 ។ តម្លៃសរុបក្នុងជម្រើសនេះ តិច ជាងជម្រើស 2 ។	2	តម្លៃដំណើរការ&ការថែទាំ (O&M) ^{*2} តិចជាង ជម្រើស 1 ឯ តម្លៃសាងសង់ ^{*1} ច្រើនជាង ជម្រើស 1 ។ តម្លៃសរុបក្នុងជម្រើសនេះ តិច ជាងជម្រើស 1 ។	1	
ការវាយតម្លៃ	ជាទឹកាំងដែលល្អ	17	ការអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងតំបន់ប្រជុំជន អាចនាំ អោយមានផលមិនល្អជំងឺជាងនេះ។	12	

សម្គាល់៖ *1) ការងារសាងសង់ រួមមាន ការដំឡើងបំពង់ ការសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ បន្ទប់ម៉ាស៊ីនបូម ការងារល្អសាយដីនៃ រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក។ *2) តម្លៃ O&M រួមមាន បុគ្គលិក អគ្គិសនី សារធាតុគីមី និងគ្រឿងម៉ាស៊ីន។ តម្លៃសាងសង់ និង ការងារដំណើរការ & ថែទាំ មានបង្ហាញក្នុង ឧបសម្ព័ន្ធ 4-1 "Rust water intake and WIP sites selection" ដែលមាន ចែងក្នុង "6-1 Minutes of Discussion (MD)"។

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA

ជម្រើស 1 ចាក់ទុកថា ល្អជាង បើគិតដល់ទស្សនៈទាក់ទងនឹងស្ថានភាពបរិស្ថាននិងសង្គម ដូចជា ផលប៉ះពាល់តិចតួចពីការងារសាងសង់ គុណភាពទឹកប្រភពល្អជាង។ ជម្រើសនេះ ក៏មានគុណសម្បត្តិទាក់ទងនឹងប្រសិទ្ធភាពតម្លៃ ទាំងការសាងសង់ និងដំណើរការ, ទាក់ទងនឹងគុណភាពប្រភពទឹក និងលទ្ធភាពពង្រីកប្រព័ន្ធនាពេលអនាគត។ ជម្រើស 1 ត្រូវគេជ្រើសរើស ដោយការគិតគូរយ៉ាងល្អិតល្អន់។ ចំណែកឯទីតាំងផ្សេងសម្រាប់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ ក៏បានត្រូវសិក្សាដែរ ប៉ុន្តែទីតាំងទាំងនោះ ស្ថិតនៅទីតាំងបត់បែននៃស្ទឹង ដែលអាចមានដី និងខ្សាច់ច្រើនពេលបូមទឹក។ ដូច្នោះ ទីតាំងទាំងនោះ ត្រូវគេទាក់ចោល តាំងពីដំណាក់កាលដំបូង។

(2) តំបន់ចែកចាយ

តំបន់ចែកចាយនៃគម្រោង ត្រូវគេវាយតម្លៃ ដោយផ្អែកលើសំណើរបស់ MIH និងលើប្រសិទ្ធភាពនៃគម្រោង។ លទ្ធផល មានបង្ហាញក្នុងផ្នែក 2-2-2-6។

សំណើរបស់ MIH មានទំហំធំ ដោយគ្របដណ្តប់ទាំងតំបន់ដែលមានប្រជាជនតិច ដែលតាមការវាយតម្លៃភាគរយចំណេញទាប។ ការពង្រីកតំបន់ចែកចាយមិនត្រឹមត្រូវ អាចធ្វើឲ្យតម្លៃលក់ទឹកឡើងថ្លៃ ដែលនាំឲ្យផលប៉ះពាល់ដល់សង្គម ក៏កើតមាន។

ទីតាំងរោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ ត្រូវគេជ្រើសរើស ដោយគិតគូរអំពីភាពសមស្របនឹងការពង្រីកប្រព័ន្ធនៅអនាគត ពេលដែលចំនួនប្រជាជនកើនឡើង។ គេក៏គិតគូរដូចគ្នាចំពោះការកំណត់តំបន់ចែកចាយដែរ។

1-3-3-6 លទ្ធផលកំណត់ទំហំគម្រោង និង TOR នៃការសិក្សាហេតុប៉ះពាល់បរិស្ថាន និងសង្គម
 តារាងខាងក្រោម បង្ហាញលទ្ធផលកំណត់ទំហំគម្រោង និងសេចក្តីព្រាងនៃ TOR។

តារាង 1-3-17 លទ្ធផលកំណត់ទំហំគម្រោង

ប្រភេទ	ផលប៉ះពាល់		ការវាយតម្លៃ		ហេតុផលត្រូវវាយតម្លៃ
			វគ្គរចនាប្លង់ / សាងសង់	វគ្គដំណើរការ	
ការបំពុល	1	ការបំពុលខ្យល់	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ជាដំណាក់កាលបណ្តោះអាសន្ន ដែលដំណើរការម៉ាស៊ីន និងយានយន្តក្នុងការងារសាងសង់ អាចធ្វើអោយគុណភាពខ្យល់ធ្លាក់ចុះ។ វគ្គដំណើរការ៖ ដំណើរការរោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក មិនមានផលប៉ះពាល់ដល់ខ្យល់បរិយាកាសជុំវិញទេ។
	2	ការបំពុលទឹក	B-	B-	វគ្គសាងសង់៖ ការងារសាងសង់អាចបង្កអោយទឹកល្អក់។ វគ្គដំណើរការ៖ ភក់សំណល់ត្រូវតែចាក់ចោលអោយបានត្រឹមត្រូវ។

ប្រភេទ	ផលប៉ះពាល់	ការវាយតម្លៃ		ហេតុផលត្រូវវាយតម្លៃ		
		វគ្គរចនាប្លង់ / សាងសង់	វគ្គដំណើរការ			
	3	កាកសំណល់រឹង	B-	B-	វគ្គសាងសង់: មានសំណល់បេតុង និងកៅស៊ូចូល នៅពេលដំឡើងបំពង់ និងសំណល់ដី នៅការដ្ឋានរោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ។ សំណល់ពីជីវភាពរបស់កម្មករសំណង់ ក៏កើនឡើងដែរ។ វគ្គដំណើរការ: កក់ដែលស្អុយត្រូវចាក់ចែងអោយបានត្រឹមត្រូវ។	
	4	ការបំពុលដី	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនរំពឹងថាមានការងារដែលបំពុលដីឡើយ។	
	5	សំឡេង និងរំញ័រ	B-	B-	វគ្គសាងសង់: សំឡេងរំខាន និងរំញ័រ អាចកើតមានដោយការដំណើរការគ្រឿងចក្រ និងថយន្ត។ វគ្គដំណើរការ: សំឡេងរំខាន និងរំញ័រ កើតឡើងដោយការដំណើរការស្ថានីយបូមទឹក។	
	6	ការស្រុតដី	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនមានការងារ ឬកត្តាណាមួយ ដែលនឹងបង្កឲ្យមានការស្រុតនៃដីឡើយ។	
	7	ក្លិនអាក្រក់	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនមានការងារ ឬកត្តាណាមួយ ដែលនឹងបង្កឲ្យមានក្លិនអាក្រក់ឡើយ។	
	8	កករ	B-	D	វគ្គសាងសង់: ការងារសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅក្នុងស្ទឹង អាចបង្កឲ្យកករនៅបាតស្ទឹងផ្សេងៗឡើង។ វគ្គដំណើរការ: គ្មានលទ្ធភាពប៉ះពាល់ដោយសារកករឡើយ។	
	បរិស្ថាន ធម្មជាតិ	9	តំបន់ការពារ ធម្មជាតិ	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនមានតំបន់ការពារធម្មជាតិពិសេស នៅក្បែរតំបន់គម្រោងឡើយ។
		10	ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	B-	D	វគ្គសាងសង់: ផលប៉ះពាល់លើប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី មិនមានធំដុំ ដោយការសាងសង់ឡើយ ពីព្រោះតំបន់គម្រោង ស្ថិតក្នុងតំបន់ប្រជុំជន និងវាលស្រែ។ តែទោះជាយ៉ាងណាក៏នៅតែសិក្សាអំពីប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី ដើម្បីឲ្យដឹងថាមានប្រភេទសត្វក្នុងតំបន់ និងជម្រកសំខាន់ៗ ដែរឬទេ។ វគ្គដំណើរការ: មិនមានផលប៉ះពាល់លើប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ីក្នុងអោយកត់សម្គាល់ទេ។
11		ធារាសាស្ត្រ	B-	D	វគ្គសាងសង់: ការសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ អាចប៉ះពាល់ដល់ធារាសាស្ត្រ។ វគ្គដំណើរការ: បរិមាណទឹកនៅដែលបូម មានចំនួនតិចតួច បើប្រៀបធៀបនឹងបរិមាណប្រើប្រាស់សម្រាប់	

ប្រភេទ	ផលប៉ះពាល់	ការវាយតម្លៃ		ហេតុផលត្រូវវាយតម្លៃ
		វគ្គរចនាប្លង់ / សាងសង់	វគ្គដំណើរការ	
				ធារាសាស្ត្រ ដូច្នេះមិនមានផលប៉ះពាល់គួរឱ្យកត់សម្គាល់ទេ។
	12 ឋានលេខាសាស្ត្រ និង ភូគព្ភសាស្ត្រ	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: ការងារសាងសង់ មិនផ្លាស់ប្តូរ សណ្ឋានដី និងស្រទាប់ដី គួរឱ្យកត់សម្គាល់ឡើយ។
បរិស្ថាន សង្គម	13 ការផ្លាស់ទីលំនៅ	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនមានប្រជាជនរស់នៅតាម តំបន់គម្រោងឡើយ ដូច្នេះមិនចាំបាច់មានការផ្លាស់ ទីលំនៅឡើយ។
	14 ភាពក្រីក្រ	C	B+	វគ្គសាងសង់: វគ្គមានលំនៅដ្ឋានមានជីវភាពក្រីក្រ កំពុងត្រូវគេសិក្សា។ វគ្គដំណើរការ: ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតដល់លំនៅដ្ឋានមាន ជីវភាពក្រីក្រ និងត្រូវធ្វើឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើង ដោយ គោលការណ៍របស់ MIH ។
	15 ជនជាតិភាគតិច	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនមានជនជាតិភាគតិចរស់ នៅក្នុងតំបន់គម្រោងទេ។
	16 ការងារ ជីវភាពរស់នៅ និងសេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋាន	B+	B+	វគ្គសាងសង់: ការងារសាងសង់ នឹងមានគុណសម្បត្តិដល់ សេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋាន។ វគ្គដំណើរការ: ការពង្រីកប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ទំនេរជា ជះឥទ្ធិពលវិជ្ជមានដល់សេដ្ឋកិច្ចមូលដ្ឋាន។
	17 ការប្រើប្រាស់ដី និង ធនធានមូលដ្ឋាន	B-	D	វគ្គសាងសង់: ដីនៅជុំវិញការដ្ឋាន នឹងត្រូវខ្ចីបណ្តោះអាសន្ន ។ វគ្គដំណើរការ: គម្រោងជាការពង្រីកប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹក ស្អាត ហើយទំហំកម្រិត ដូច្នោះឥទ្ធិពលលើការប្រើប្រាស់ដី និងធនធានមូលដ្ឋាន មិនជាអ្វីគួរឱ្យកត់សម្គាល់ទេ។
	18 ការប្រើប្រាស់ទឹក	D	D	វគ្គសាងសង់: ប្រជាជនខ្លះ បោកកក់ និងដូតទឹកក្នុងស្ទឹង ប៉ុន្តែការសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ មានទំហំតូច ផល ប៉ះពាល់មានកម្រិតទាប។ វគ្គដំណើរការ: បរិមាណទឹកនៅដែលបូម 0.17 ម ^៣ /វិនាទី គឺ តិចមែនទែន ធៀបនឹងធារទឹកក្នុងពេលរាំងស្ងួត ដែល មានបរិមាណ 9-9.5 ម ^៣ /វិនាទី។ បរិមាណទឹកដែលបូមនេះ នៅតែទាបជាងធារទឹកដែលគ្រោងទុកសម្រាប់ការ ផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត 0.26 ម ^៣ /វិនាទី បង្ហាញដោយប្រព័ន្ធ ធារាសាស្ត្រដំណាក់ឈើក្រាំង ដូច្នោះការបូមទឹកនៅនេះ នឹង

ប្រភេទ	ផលប៉ះពាល់	ការវាយតម្លៃ		ហេតុផលត្រូវវាយតម្លៃ
		វគ្គរចនាប្លង់ / សាងសង់	វគ្គដំណើរការ	
				មិនបង្កបញ្ហាទេ។ ឥទ្ធិពលលើធារទឹកស្ទឹង និងពិភាក្សាក្នុង “ផ្នែកធារាសាស្ត្រ”។
19	ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងសេវាកម្មដែលមានស្រាប់	B-	B+	វគ្គសាងសង់: ការរំខានដល់ចរាចរណ៍ និងកើតមានដោយសារយានយន្តការដ្ឋាន ការបិទផ្លូវបណ្តោះអាសន្នពេលដំឡើងបំពង់។ វគ្គដំណើរការ: ឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានជាពិសេស មិនរំពឹងថានឹងកើតមានទេ។ ការអភិវឌ្ឍន៍ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាតមានតែបង្កើតឥទ្ធិពលវិជ្ជមានដល់សេវាកម្មដែលមានស្រាប់។
20	ទុនសង្គម ស្ថាប័នធ្វើការសម្រេចមូលដ្ឋាន និងស្ថាប័នសង្គមដទៃទៀត	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: គេមិនរំពឹងថាគម្រោងប៉ះពាល់ដល់ទុនសង្គម និងស្ថាប័នសង្គមទាំងឡាយឡើយ។
21	ការបែងចែកផលប្រយោជន៍ និងការខូចខាត មិនត្រឹមត្រូវ	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: គ្មានធាតុណាមួយនៃគម្រោងប៉ះពាល់ដល់ការបែងចែកផលប្រយោជន៍ និងការខូចខាត នៅមូលដ្ឋានទេ។
22	ទំនាស់ផលប្រយោជន៍មូលដ្ឋាន	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: គម្រោងនឹងមិនបង្កទំនាស់ផលប្រយោជន៍មូលដ្ឋានឡើយ។
23	បេតិកភណ្ឌវប្បធម៌	C	C	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: មិនមានបេតិកភណ្ឌវប្បធម៌ក្នុង និងជុំវិញតំបន់គម្រោងទេ ប៉ុន្តែអាចមានវត្តមាននៃវត្ត ដែលត្រូវបញ្ជាក់ពេលសិក្សា។
24	ទេសភាព (Landscape)	B-	D	វគ្គសាងសង់: ការងារសាងសង់ក្នុងក្រុង នឹងប៉ះពាល់ទេសភាពបណ្តោះអាសន្ន។ វគ្គដំណើរការ: ទម្រង់រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ មិនសូវធំ និងពិសេស ដូច្នេះវាមិនជះឥទ្ធិពលខ្លាំងដល់ទេសភាពឡើយ។
25	យេនឌ័រ (Gender)	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: គម្រោងមិនរំពឹងថាជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានជាពិសេសដល់ ទំនាក់ទំនងយេនឌ័រ (Gender) ទេ។
26	សិទ្ធិកុមារ	D	D	វគ្គសាងសង់/វគ្គដំណើរការ: គម្រោងមិនរំពឹងថាជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានជាពិសេសដល់ សិទ្ធិកុមារ ទេ។
27	មេរោគហ៊ីវ/ជងីអេដស៍	B-	D	វគ្គសាងសង់: ដោយសារការសាងសង់មានទំហំមិនសូវធំ

ប្រភេទ	ផលប៉ះពាល់		ការវាយតម្លៃ		ហេតុផលត្រូវវាយតម្លៃ
			វគ្គរចនាប្លង់ / សាងសង់	វគ្គដំណើរការ	
		នឹងរោគឆ្លងដទៃទៀត			លទ្ធភាពមេរោគចម្លងកើនឡើង ដោយសារចំណូលស្រុករបស់កម្មករសំណង់ នឹងត្រូវពិនិត្យឡើងវិញ។ វគ្គដំណើរការ: មិនមានផលប៉ះពាល់។
	28	ស្ថានភាពការងារ (រួមទាំងសុវត្ថិភាពការងារ)	B-	D	វគ្គសាងសង់: បរិស្ថានធ្វើការរបស់កម្មករសំណង់ ត្រូវតែគិតគូរ។ វគ្គដំណើរការ: មិនមានផលប៉ះពាល់។
ផ្សេងៗ	29	គ្រោះថ្នាក់	B-	C	វគ្គសាងសង់: គួរគិតគូរវិធានការទប់ស្កាត់គ្រោះថ្នាក់របស់យានយន្តសំណង់ និងគ្រោះថ្នាក់ក្នុងការងារ។ វគ្គដំណើរការ: ករណីប្រើឧស្ម័នគួរដើម្បីសម្លាប់មេរោគមានលទ្ធភាពធ្លាយក្នុងរូង។
	30	ផលប៉ះពាល់ឆ្លងដែន និងការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ	D	D	វគ្គសាងសង់/ដំណើរការ: គម្រោងនេះ មិនគួរមានផលប៉ះពាល់ឆ្លងដែន ឬគ្រោះថ្នាក់អវិជ្ជមានដល់ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុឡើយ។

ពិន្ទុ:

A: ផលប៉ះពាល់ធ្ងន់ធ្ងរ, B: ផលប៉ះពាល់ខ្លះៗ, C: ផលប៉ះពាល់មិនអាចដឹងបាន; ទាមទារការសិក្សាបញ្ជាក់, D: ផលប៉ះពាល់តិចតួច; មិនទាមទារការសិក្សា

+ : ប៉ះពាល់ជាវិជ្ជមាន; - : ប៉ះពាល់ជាអវិជ្ជមាន

ប្រភព: ក្រុមសិក្សា JOA

តារាង 1-3-18 លក្ខខណ្ឌយោង

ផលប៉ះពាល់		ចំណុចសិក្សា	វិធីសាស្ត្រសិក្សា
1	ការបំពុលខ្យល់	(1) ស្តង់ដារដែលអាចប្រើប្រាស់បាន (2) គុណភាពខ្យល់បច្ចុប្បន្ន (3) ផលប៉ះពាល់អំឡុងពេលសាងសង់	(1) ការស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន បទពិសោធន៍ពីមុន ប្រជុំស្តាប់មតិយោបល់ (2) ការស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន សម្ភាស វាស់គុណភាពខ្យល់ជុំវិញ (3) ប៉ាន់ស្មានការបំពុលដោយយានយន្ត គ្រឿងចក្រ ម៉ាស៊ីនភ្លើង ។ល។
2	ការបំពុលទឹក	(1) ទឹកល្អក់ (2) សំណល់ភក់ពីប្រព្រឹត្តិកម្ម	(1) ត្រួតពិនិត្យវិធីសាស្ត្រសាងសង់ និងការងារ ដែលអាចឲ្យទឹកល្អក់ ប៉ាន់ស្មានទំហំ សិក្សាគុណភាពទឹក (2) សិក្សាប្រព័ន្ធស្រដៀងគ្នាដែលមានស្រាប់

ផលប៉ះពាល់		ចំណុចសិក្សា	វិធីសាស្ត្រសិក្សា
3	សំណល់រឹង	(1) សំណល់ពីការសាងសង់ (2) សំណល់ទូទៅ (3) សំណល់ពីប្រព្រឹត្តិកម្ម	(1) ប៉ាន់ស្មានប្រភេទ/បរិមាណសំណល់ដែលកើតពីការកំទេចស្ថានដែលមានស្រាប់ និងស្តាប់មតិយោបល់នូវវិធីចាក់ចោល (2) ពិនិត្យនីតិវិធីនៃវិទ្យាសាស្ត្រចាក់ចោលសំណល់សិក្សាបទពិសោធន៍ពីមុន
5	សំឡេង និងរំញ័រ	(1) ស្តង់ដារដែលអាចប្រើប្រាស់បាន (2) សំឡេងរំខាន និងរំញ័របច្ចុប្បន្ន (3) ផលប៉ះពាល់អំឡុងពេលសាងសង់ (4) ផលប៉ះពាល់អំឡុងផ្តល់សេវាកម្ម	(1) ការស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន បទពិសោធន៍ពីមុន ប្រជុំស្តាប់មតិយោបល់ (2) ការស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន សម្ភាស វាស់នៅទីតាំងជាក់ស្តែង (3) ប៉ាន់ស្មានកម្រិតបង្កដោយឃាត់យន្ត គ្រឿងចក្រម៉ាស៊ីនភ្លើង ។ល។ ពេលសាងសង់ (4) ប៉ាន់ស្មានកម្រិតបញ្ចេញដោយស្ថានីយបូម
6	កាកសំណល់	(1) បង្កដោយការសាងសង់	(1) ការស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន និងបទពិសោធន៍ពីមុន
10	ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	(1) ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	(1) សិក្សាជាក់ស្តែងនូវពពួករុក្ខជាតិ និងសត្វ ការស្រាវជ្រាវអំពីព័ត៌មានទាក់ទងនឹងប្រភេទរុក្ខជាតិសត្វសំខាន់ៗ នៅក្បែរតំបន់គម្រោង
11	ធារាសាស្ត្រ	(1) ប៉ះពាល់ដោយការសាងសង់	(1) ស្ថានភាពធារាសាស្ត្រក្នុងស្ថិតិ សិក្សាពីវិធីសាស្ត្រសាងសង់
14	ភាពក្រីក្រ	(1) លំនៅដ្ឋានក្រីក្រ និងការគាំពារចាំបាច់	(1) លំនៅដ្ឋានក្រីក្រក្នុងទីតាំង ដោយការសិក្សាព័ត៌មាន និងចុះសិក្សាជាក់ស្តែង និងសម្ភាស
17	ការប្រើប្រាស់ដី និងធនធានមូលដ្ឋាន	(1) ការប្រើប្រាស់ដីបច្ចុប្បន្ន	(1) ប្រជុំស្តាប់មតិយោបល់ និងសិក្សាសុរិយោដី
19	ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសង្គម និងសេវាកម្មដែលមានស្រាប់	(1) ឃាត់យន្តសម្រាប់ការងារសាងសង់ (2) រយៈពេលសាងសង់តាមផ្លូវ	(1) ប៉ាន់ស្មានកម្រិតពលរបស់ឃាត់យន្តសំណង់ទៅលើចរាចរណ៍ (2) រយៈពេលសាងសង់តាមផ្លូវ វិធានការកាត់បន្ថយការរំខានដល់ការធ្វើចរាចរណ៍
23	បេតិកភណ្ឌវប្បធម៌	(1) អភិរក្សវប្បធម៌	(1) ស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន និងសម្ភាសអំពីវត្តមាននៃទីតាំងវប្បធម៌សំខាន់ៗ និងវិធានការទាំងឡាយសម្រាប់ការអភិរក្ស។
24	ទេសភាព	(1) ទេសភាពនៅទីតាំងសាងសង់	(1) សិក្សាជាក់ស្តែងនូវទេសភាពបច្ចុប្បន្ន
27	មេរោគហ៊ុំ/ជំងឺអេដស៍ និងរោគឆ្លងដទៃទៀត	(1) ស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ននៃជំងឺឆ្លង (2) ផលប៉ះពាល់ពីគម្រោង	(1) សម្ភាសស្តីអំពីស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ននៃជំងឺឆ្លង (2) ប៉ាន់ស្មានទំហំ និងរយៈពេលនៃការងារ
28	ស្ថានភាពការងារ (មេទាំងស្រុង/ស្រីភាពការងារ)	(1) ស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ននៃគ្រោះថ្នាក់ក្នុងពេលការងារ (2) ស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ននៃការអនុវត្ត	(1) ស្រាវជ្រាវព័ត៌មាន សម្ភាស (2) សម្ភាស

ផលប៉ះពាល់		ចំណុចសិក្សា	វិធីសាស្ត្រសិក្សា
		វិធានការសុវត្ថិភាពការងារ	
29	គ្រោះថ្នាក់	(1) ស្ថានភាពគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ បញ្ចូល (2) ការលេចធ្លាយឧស្ម័នក្លរ	(1) ស្រាវជ្រាវពីគំរោង សម្ភាស (2) ពិនិត្យនីតិវិធី និងបរិក្ខារលាយក្លរ សិក្សា បទពិសោធន៍ពីមុន

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JCA

1-3-3-7 លទ្ធផលសិក្សាបរិស្ថាន និងសង្គម (រួមទាំងការព្យាករណ៍ផលប៉ះពាល់)

តារាងខាងក្រោម បង្ហាញលទ្ធផលសិក្សានៅទីតាំងក្រោម ការសិក្សាបរិស្ថាន និងសង្គម និងការព្យាករណ៍ផលប៉ះពាល់។

តារាង 1-3-19 លទ្ធផលសិក្សាបរិស្ថាន និងសង្គម

ផ្នែកប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល				
ការពិនិត្យការបំពុល	ការបំពុលខ្យល់	<p>ប្រព័ន្ធតាមដានគុណភាពខ្យល់បរិយាកាស មិនទាន់មាននៅកម្ពុជាទេ។ ទិន្នន័យមូលដ្ឋាននៅពោធិ៍សាត់ មិនទាន់មាន។ ក្រុមសិក្សា បានចុះវាស់ ដើម្បីបានទិន្នន័យទុកជាមូលដ្ឋាន។ លទ្ធផលវាស់វែង ស្ថិតក្នុងកម្រិតស្តង់ដារកម្ពុជា បានន័យថា ស្ថានភាពគុណភាពខ្យល់បញ្ចូលល្អ។</p> <p>ក្រុងពោធិ៍សាត់ មិនមែនជាតំបន់ឧស្សាហកម្ម ដែលប្រកបបំពុលខ្យល់ច្រើនជាងគេ គឺយានយន្ត។ ក្រុងពោធិ៍សាត់ក្នុង មិនមានចរាចរណ៍ច្រើនទេ បើគ្មានផ្លូវជាតិ គុណភាពខ្យល់ជាមូលដ្ឋាន មានស្ថានភាពល្អ ដូច្នេះការបំពុលខ្យល់ដោយការងារសាងសង់ និងស្ថិតក្នុងកម្រិតដែលអាចទទួលយកបាន។ យ៉ាងណាមិញ យានយន្ត ដែលប្រើក្នុងគម្រោង ត្រូវគោរពតាមស្តង់ដារកម្ពុជា ដូចមានបង្ហាញក្នុងតារាងខាងក្រោម។ ត្រៀមចក្រ និងយានយន្តដែលប្រើ ត្រូវតែថែទាំឲ្យមានស្ថានភាពល្អ ដើម្បីឲ្យការបញ្ចេញឧស្ម័ន ស្ថិតក្នុងកម្រិតទទួលយកបាន។</p>				
តារាង៖ ស្តង់ដារបញ្ចេញឧស្ម័នដោយប្រភពចល័ត (កម្ពុជា)						
		កម្រិតនៃការបញ្ចេញ				
ប្រភេទយានយន្ត	ប្រេងឥន្ធនៈ	CO (%)		HC (ppm)		ផ្សែងខ្មៅ (%)
		A	B	A	B	
ទោចក្រយានយន្តដែលមានចំហេះ ២ វ៉ត	ប្រេងសាំង	5	4	10	3,000	
ទោចក្រយានយន្តដែលមានចំហេះ ៤ វ៉ត	ប្រេងសាំង	5	4	10	2,400	
យានយន្តគ្រប់ប្រភេទ	ប្រេងសាំង	5	4	1,200	800	
យានយន្តគ្រប់ប្រភេទ	ប្រេង					50

ផ្នែក ប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល																																																			
		<table border="1" data-bbox="517 293 1380 342"> <tr> <td></td> <td>ម៉ាស៊ូត</td> <td></td> <td></td> <td></td> <td></td> <td></td> </tr> </table> <p>(A សំដៅលើយានយន្តគ្រប់ប្រភេទដែលប្រើប្រាស់ហ្វូស៊ែល ៥ ឆ្នាំ គឺចាប់ពីឆ្នាំដែលផលិត។ B សំដៅរយៈពេលតិចជាង A)</p> <p>ចូលីដីដែលបង្កឡើងនៅការដ្ឋានស្ថានីយបូមទឹកនៅ និង WTP អាចបំភ្លេចចោលបានពីព្រោះគ្មានប្រជាជនរស់នៅក្បែរការដ្ឋានឡើយ។ នៅតាមការដ្ឋានដំឡើងបំពង់ មានការជីកផ្លូវបណ្តោះអាសន្ន។ ការងារនេះនឹងបង្កឱ្យមានចូលីដី ដែលអាចប៉ះពាល់ដល់មនុស្សនៅសងខាងផ្លូវ។</p> <p>ការលេចធ្លាយនៃឧស្ម័នក្លរ អាចប៉ះពាល់ដល់គុណភាពខ្យល់។ ប៉ុន្តែគម្រោងនេះ មានគម្រោងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងទឹកសម្រាប់សម្លាប់មេរោគ។ ដូច្នេះ មិនមានហានិភ័យនៃការលេចធ្លាយឧស្ម័នក្លរឡើយ។</p> <p>ចំពោះកំហាប់ឧស្ម័នក្លរក្នុងបរិយាកាស ក្នុងស្ថានភាពជប៉ុន គឺ 0.5 ppm ប៉ុន្តែមិនមានស្ថានភាពស្រដៀងនេះ នៅកម្ពុជាទេ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត មានស្ថានភាពអតិបរិមាណនៃសារធាតុបំពុលដែលអនុញ្ញាតបញ្ចេញពីប្រភពអចល័តនៅកម្ពុជា ដែលចំពោះក្លរ គឺ 20mg/m³ (30mg/m³ in Japan) ។</p> <p>ម្សៅក្លរ ជាធាតុសម្លាប់មេរោគ ដែលមានលំនឹង។ ការបំពុលរបស់វាទៅក្នុងខ្យល់ មានកម្រិតទាប។ ដូច្នេះ ផលប៉ះពាល់របស់វា មិនក្លាយជាកត្តាសម្រាប់ទេ។</p>		ម៉ាស៊ូត																																																	
	ម៉ាស៊ូត																																																				
ការបំពុលទឹក		<p>ផ្នែកខ្លះនៃសំណង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ ត្រូវធ្វើនៅក្នុងស្ទឹង ដែលអាចធ្វើឱ្យមានកាកសំណល់ទឹក។ ការសាងសង់ក្នុងស្ទឹង នឹងត្រូវទប់ដោយជញ្ជាំងបណ្តោះអាសន្ន ដូច្នេះឱកាសជះផលប៉ះពាល់ដល់ទឹកស្ទឹង ត្រឹមតែតិចតួចប៉ុណ្ណោះ។ រដ្ឋាករទឹកពោធិ៍សាត់ បានតាមដានគុណភាពទឹកស្ទឹងពោធិ៍សាត់ជាប់គ្នា ដែលលទ្ធផលពេញមួយឆ្នាំចុងក្រោយ មានបង្ហាញក្នុងរូបខាងក្រោម។ ភាពល្អកំរិតរបស់ទឹកស្ទឹងពោធិ៍សាត់ ជានិច្ចកាល ជំរាង 40NTU ហើយមានពណ៌ត្នោត។ កំណត់ត្រាបង្ហាញថា ភាពល្អកំរិតអតិបរិមា មានតម្លៃ 276 NTU ក្នុងខែកក្កដា។ ភាពល្អកំរិតដែលមានស្រាប់នេះ ជានិច្ចកាលខ្ពស់ ដូច្នេះភាពល្អកំរិត ដែលបណ្តាលមកពីការងារសាងសង់ នឹងមិនមានឥទ្ធិពលលើគុណភាពទឹកស្ទឹងឡើយ។</p> <div data-bbox="715 1507 1209 1854"> <table border="1"> <caption>Water Quality Data (NTU)</caption> <thead> <tr> <th>Month</th> <th>max (NTU)</th> <th>min (NTU)</th> </tr> </thead> <tbody> <tr><td>May-16</td><td>280</td><td>60</td></tr> <tr><td>Jun-16</td><td>150</td><td>65</td></tr> <tr><td>Jul-16</td><td>220</td><td>75</td></tr> <tr><td>Aug-16</td><td>250</td><td>70</td></tr> <tr><td>Sep-16</td><td>140</td><td>55</td></tr> <tr><td>Oct-16</td><td>100</td><td>50</td></tr> <tr><td>Nov-16</td><td>60</td><td>45</td></tr> <tr><td>Dec-16</td><td>70</td><td>50</td></tr> <tr><td>Jan-17</td><td>180</td><td>60</td></tr> <tr><td>Feb-17</td><td>110</td><td>50</td></tr> <tr><td>Mar-17</td><td>130</td><td>60</td></tr> <tr><td>Apr-17</td><td>240</td><td>65</td></tr> <tr><td>May-17</td><td>280</td><td>70</td></tr> <tr><td>Jun-17</td><td>240</td><td>65</td></tr> <tr><td>Jul-17</td><td>240</td><td>65</td></tr> <tr><td>Aug-17</td><td>240</td><td>65</td></tr> </tbody> </table> </div> <p>រូប៖ ភាពល្អកំរិតអតិបរិមា និងអប្បបរមា នៃទឹកស្ទឹងពោធិ៍សាត់ ពីខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៦ ដល់ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៧</p> <p>ប្រភព៖ រដ្ឋាករទឹកពោធិ៍សាត់</p>	Month	max (NTU)	min (NTU)	May-16	280	60	Jun-16	150	65	Jul-16	220	75	Aug-16	250	70	Sep-16	140	55	Oct-16	100	50	Nov-16	60	45	Dec-16	70	50	Jan-17	180	60	Feb-17	110	50	Mar-17	130	60	Apr-17	240	65	May-17	280	70	Jun-17	240	65	Jul-17	240	65	Aug-17	240	65
Month	max (NTU)	min (NTU)																																																			
May-16	280	60																																																			
Jun-16	150	65																																																			
Jul-16	220	75																																																			
Aug-16	250	70																																																			
Sep-16	140	55																																																			
Oct-16	100	50																																																			
Nov-16	60	45																																																			
Dec-16	70	50																																																			
Jan-17	180	60																																																			
Feb-17	110	50																																																			
Mar-17	130	60																																																			
Apr-17	240	65																																																			
May-17	280	70																																																			
Jun-17	240	65																																																			
Jul-17	240	65																																																			
Aug-17	240	65																																																			

ផ្នែក ប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល																								
		<p>នៅដំណាក់កាលដំណើរការ ភក់នឹងបញ្ចេញដោយដំណើរការប្រព្រឹត្តិកម្មទឹកស្អាត។ ផ្នែករាវនៃភក់ នឹងត្រូវបញ្ជូនទៅប្រព្រឹត្តិកម្មឡើងវិញ ដូច្នេះសំណល់រាវ នឹងមិនមានក្នុងប្រព័ន្ធនេះទេ។</p> <p>អ្នកដំណើរការប្រព័ន្ធ នឹងបង្កើតសំណល់រាវ (domestic waste water) ប៉ុន្តែវាមានកម្រិតទាប។ សំណល់រាវបែបលំនៅដ្ឋាននេះ នឹងត្រូវប្រព្រឹត្តិកម្មដោយ a septic tank ហើយទឹកក្លាយជាទឹកស្អាតនឹងត្រូវប្រើប្រាស់ក្នុងដី។ មិនមានការបញ្ចេញសំណល់រាវចូលទៅក្នុងស្ទឹងទាល់តែសោះ លើកលែងតែទឹកភ្លៀង ដែលមានក្នុងផែនការរៀបចំបរិក្ខាររំដោះទឹកភ្លៀង។</p>																								
	សំណល់រឹង	<p>បទបញ្ជាទាក់ទងនឹងសំណល់រឹង មាននៅក្នុង “អនុក្រឹត្យស្តីពីការគ្រប់គ្រងសំណល់រឹង (1999)” បញ្ជារបស់ក្រសួងពាក់ព័ន្ធ។ ក្រសួងទទួលបន្ទុកគ្រប់គ្រងសំណល់ គឺក្រសួងបរិស្ថាន និងស្ថាប័នអនុវត្ត គឺអាជ្ញាធរថ្នាក់មូលដ្ឋាន។ តាមរយៈជំរឿន ២០០៨ ការប្រមូលសំណល់រឹងមានកម្រិតទាប ត្រឹមតែ ២៩%ប៉ុណ្ណោះ ក្នុងក្រុង ពោធិ៍សាត់ ប៉ុន្តែការងារនេះ កំពុងតែអភិវឌ្ឍទៅមុខ។ សាលាក្រុង មានកុងត្រាជាមួយក្រុមហ៊ុនឯកជន ដើម្បីប្រមូលសំណល់រឹងទូទៅ។ មិនមានបទបញ្ជាណាមួយ និយាយអំពីសំណល់ពីការសាងសង់ឡើយ ហើយជាទូទៅ គេតែងប្រើសារធាតុផុតមិននេះ សម្រាប់លុបបំបាញ់ដី ចំណែកសំណល់លើ ប្រើសម្រាប់ផុតដោយសារតំបន់នេះ ជាតំបន់ដែលងាយរងទឹកជំនន់ ម្ចាស់ដីទាំងឡាយ តែងត្រូវការដីចាក់បំបាញ់ ដូច្នេះការចោលសំណល់ដី ជាការងាយស្រួលក្នុងតំបន់នេះ។</p> <p style="text-align: center;">តារាង៖ សំណល់ពីការសាងសង់ដែលអាចមាន</p> <table border="1" data-bbox="518 1198 1380 1691"> <thead> <tr> <th>សម្ភារៈ</th> <th>បរិមាណ (ម^៣)</th> <th>ប្រភព</th> <th>របៀបដោះស្រាយ</th> </tr> </thead> <tbody> <tr> <td>ដីនៅសល់</td> <td>1,300</td> <td>ស្ថានីយបូមទឹកនៅ</td> <td>ចាក់បំបាញ់ដី</td> </tr> <tr> <td>ដីនៅសល់</td> <td>9,600</td> <td>រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក</td> <td>ចាក់បំបាញ់ដី</td> </tr> <tr> <td>ដីនៅសល់ សំណល់បេតុង សំណល់កៅស៊ូចូល</td> <td>34,000</td> <td>ការងារដីឡើងបំពង់</td> <td>ចាក់បំបាញ់ដី</td> </tr> <tr> <td>ពុម្ពចាក់បេតុង</td> <td>1,200</td> <td>ស្ថានីយបូមទឹកនៅ</td> <td>ផុត</td> </tr> <tr> <td>ពុម្ពចាក់បេតុង</td> <td>13,000</td> <td>រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក</td> <td>ផុត</td> </tr> </tbody> </table> <p>ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA</p>	សម្ភារៈ	បរិមាណ (ម ^៣)	ប្រភព	របៀបដោះស្រាយ	ដីនៅសល់	1,300	ស្ថានីយបូមទឹកនៅ	ចាក់បំបាញ់ដី	ដីនៅសល់	9,600	រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក	ចាក់បំបាញ់ដី	ដីនៅសល់ សំណល់បេតុង សំណល់កៅស៊ូចូល	34,000	ការងារដីឡើងបំពង់	ចាក់បំបាញ់ដី	ពុម្ពចាក់បេតុង	1,200	ស្ថានីយបូមទឹកនៅ	ផុត	ពុម្ពចាក់បេតុង	13,000	រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក	ផុត
សម្ភារៈ	បរិមាណ (ម ^៣)	ប្រភព	របៀបដោះស្រាយ																							
ដីនៅសល់	1,300	ស្ថានីយបូមទឹកនៅ	ចាក់បំបាញ់ដី																							
ដីនៅសល់	9,600	រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក	ចាក់បំបាញ់ដី																							
ដីនៅសល់ សំណល់បេតុង សំណល់កៅស៊ូចូល	34,000	ការងារដីឡើងបំពង់	ចាក់បំបាញ់ដី																							
ពុម្ពចាក់បេតុង	1,200	ស្ថានីយបូមទឹកនៅ	ផុត																							
ពុម្ពចាក់បេតុង	13,000	រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក	ផុត																							
	សំឡេង និងរំញ័រ	<p>កម្រិតសំឡេងបច្ចុប្បន្ន នៅទីតាំងគម្រោង ឆ្លើយតបនឹងលក្ខខណ្ឌប្រភេទ III ហើយវាក៏ឆ្លើយតបលក្ខខណ្ឌប្រភេទ II សម្រាប់តំបន់លំនៅដ្ឋានដែរ។</p> <p>អ្នករស់នៅក្បែរការដ្ឋានសាងសង់ នឹងរងផលប៉ះពាល់ខ្លាំង។ ទីតាំងសង់រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក (WTP) និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ ជាដឹកសិកម្ម និងលំនៅដ្ឋានមានតិច។ លំនៅដ្ឋានដែលនៅជិតការដ្ឋានសង់ WTP មានប្រវែង 180ម និងបន្ទាប់ទៀត មានចម្ងាយ 270ម។ ករណីទីតាំងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ មានផ្ទះបី ដែលស្ថិតនៅចម្ងាយ ពី 90ម ដល់ 130ម។</p>																								

ផ្នែក ប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល																				
		<p>សំឡេង និងវិញ្ញាបនបត្រ ត្រូវការចំងាយឆ្ងាយដើម្បីបន្ថយឥទ្ធិពលរបស់វា។ ចំងាយ 90ម គឺគ្រប់គ្រាន់ឲ្យឥទ្ធិពលរបស់វាថយចុះ នៅកម្រិតទាប និងឆ្លើយតបទៅនឹងស្តង់ដារកំណត់។</p> <p>យានយន្តសំណង់ នឹងបង្កើតសំឡេងតាមដងផ្លូវ។ ស្តង់ដារសំឡេងបញ្ចេញដោយយានយន្តនៅតាមដងផ្លូវសាធារណៈ និងតំបន់លំនៅដ្ឋានក្នុងប្រទេសកម្ពុជា មានបង្ហាញខាងក្រោម។</p> <p>យានយន្ត ក្នុងតែថ្ងៃទាំយ៉ាងណាឲ្យសំឡេងស្ថិតក្នុងកម្រិតអនុញ្ញាត។</p> <p>តារាង៖ កម្រិតស្តង់ដារសំឡេងអតិបរិមាបញ្ចេញដោយយានយន្តតាមដងផ្លូវសាធារណៈ និងតំបន់លំនៅដ្ឋាន</p> <table border="1" data-bbox="518 667 1377 1256"> <thead> <tr> <th>ប្រភេទយានយន្ត</th> <th>កម្រិតអតិបរិមា (dB(A))</th> </tr> </thead> <tbody> <tr> <td>ទោចក្រយានយន្តចំណុះស៊ីឡាំង <125cm³</td> <td>85</td> </tr> <tr> <td>ទោចក្រយានយន្តចំណុះស៊ីឡាំង ≥ 125cm³</td> <td>90</td> </tr> <tr> <td>ត្រីចក្រយានយន្ត</td> <td>90</td> </tr> <tr> <td>រថយន្តជុនតូច តាក់ស៊ី រថយន្តដឹកអ្នកដំណើរ < 12 នាក់</td> <td>80</td> </tr> <tr> <td>រថយន្តជុនតូច តាក់ស៊ី រថយន្តដឹកអ្នកដំណើរ ≥ 12 នាក់</td> <td>85</td> </tr> <tr> <td>រថយន្តដឹកទំនិញដែលផ្ទុកទំនិញ < 3,5 តោន</td> <td>85</td> </tr> <tr> <td>រថយន្តដឹកទំនិញដែលផ្ទុកទំនិញ ≥ 3,5 តោន</td> <td>88</td> </tr> <tr> <td>រថយន្តដឹកទំនិញដែលមានកម្លាំង > 150 kW</td> <td>89</td> </tr> <tr> <td>រថយន្តដឹកទំនិញ និងត្រាក់ទ័រផ្សេងៗទៀត</td> <td>91</td> </tr> </tbody> </table> <p>ប្រភព៖ អនុក្រឹត្យស្តីពីការត្រួតពិនិត្យការបំពុលខ្យល់ និងការរំខានដោយសំឡេង</p> <p>ក្នុងដំណាក់កាលដំណើរការប្រព័ន្ធ សំឡេង និងវិញ្ញាបនបត្រ ត្រូវរក្សាឲ្យនៅក្នុងកម្រិតអនុញ្ញាត។ តារាងខាងក្រោម បង្ហាញពីបញ្ជីគ្រឿងម៉ាស៊ីន ដែលបង្កសំឡេង និងវិញ្ញាបនបត្រ និងពិធានការកាត់បន្ថយ ដែលត្រូវគិតក្នុងក្រុងពេលដំបូង។ ម៉ាស៊ីនភ្លើង ជាប្រភពថាមពលបន្ទាន់ ពេលភ្លើងអគ្គិសនីដាច់ ហើយវាប្រើតែក្នុងពេលបណ្តោះអាសន្នប៉ុណ្ណោះ។</p> <p>តារាង៖ គ្រឿងម៉ាស៊ីនដែលបញ្ចេញសំឡេង និងវិធានការកាត់បន្ថយឥទ្ធិពលប៉ះពាល់</p>	ប្រភេទយានយន្ត	កម្រិតអតិបរិមា (dB(A))	ទោចក្រយានយន្តចំណុះស៊ីឡាំង <125cm ³	85	ទោចក្រយានយន្តចំណុះស៊ីឡាំង ≥ 125cm ³	90	ត្រីចក្រយានយន្ត	90	រថយន្តជុនតូច តាក់ស៊ី រថយន្តដឹកអ្នកដំណើរ < 12 នាក់	80	រថយន្តជុនតូច តាក់ស៊ី រថយន្តដឹកអ្នកដំណើរ ≥ 12 នាក់	85	រថយន្តដឹកទំនិញដែលផ្ទុកទំនិញ < 3,5 តោន	85	រថយន្តដឹកទំនិញដែលផ្ទុកទំនិញ ≥ 3,5 តោន	88	រថយន្តដឹកទំនិញដែលមានកម្លាំង > 150 kW	89	រថយន្តដឹកទំនិញ និងត្រាក់ទ័រផ្សេងៗទៀត	91
ប្រភេទយានយន្ត	កម្រិតអតិបរិមា (dB(A))																					
ទោចក្រយានយន្តចំណុះស៊ីឡាំង <125cm ³	85																					
ទោចក្រយានយន្តចំណុះស៊ីឡាំង ≥ 125cm ³	90																					
ត្រីចក្រយានយន្ត	90																					
រថយន្តជុនតូច តាក់ស៊ី រថយន្តដឹកអ្នកដំណើរ < 12 នាក់	80																					
រថយន្តជុនតូច តាក់ស៊ី រថយន្តដឹកអ្នកដំណើរ ≥ 12 នាក់	85																					
រថយន្តដឹកទំនិញដែលផ្ទុកទំនិញ < 3,5 តោន	85																					
រថយន្តដឹកទំនិញដែលផ្ទុកទំនិញ ≥ 3,5 តោន	88																					
រថយន្តដឹកទំនិញដែលមានកម្លាំង > 150 kW	89																					
រថយន្តដឹកទំនិញ និងត្រាក់ទ័រផ្សេងៗទៀត	91																					

ផ្នែក ប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល																																							
		ទីតាំង	គ្រឿងម៉ាស៊ីន	Specification	វិធានការកាត់បន្ថយ																																				
		រោងចក្រ ប្រព្រឹត្តិកម្ម	ឧបករណ៍បាញ់ខ្យល់ លាងអាងប្រោះ	15kW x 2	ដំឡើងនៅក្រោមដី																																				
		ទឹក	ម៉ាស៊ីនភ្លើង (Backup)	350kVA	Bonnet type, ជញ្ជាំងស្រូបសំឡេង នៅបន្ទប់ម៉ាស៊ីនភ្លើង																																				
		ស្ថានីយ	ម៉ាស៊ីនបូមទឹក	30kW	ដំឡើងនៅក្រោមដី																																				
		បូមទឹក នៅ	ម៉ាស៊ីនភ្លើង (Backup)	125kVA	Bonnet type, ជញ្ជាំងស្រូបសំឡេង នៅបន្ទប់ម៉ាស៊ីនភ្លើង																																				
		ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA																																							
	ដី	ហានិភ័យធំដោយមានការលេចជ្រាបប្រេងឥន្ធនៈ របស់ម៉ាស៊ីនភ្លើង ត្រូវបានការពារដោយ ជញ្ជាំងទប់ប្រេង (oil retaining wall) នៅចុងស្តុកប្រេង។																																							
បរិស្ថាន ធម្មជាតិ	ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	<p>តំបន់គម្រោង ស្ថិតក្នុងទីក្រុង ឬជីកសិកម្ម។ មានព្រៃលិចទឹក (riparian forest) នៅក្បែរ ស្ទឹង និងមួយផ្នែកតូច មានព្រៃដែលដុះឡើងវិញ (secondary forest) ។ ដូច្នេះ វាមិនមែនជា ជម្រកដ៏ល្អសម្រាប់សត្វមករស់នៅទេ មានតែប្រភេទសត្វទូទៅដែលឃើញមានក្នុងតំបន់នេះ។</p> <p>តារាងខាងក្រោម បង្ហាញជាសង្ខេបនូវប្រភេទសត្វដែលឃើញមាននៅក្នុងតំបន់គម្រោង ដោយការចុះសិក្សាផ្ទាល់។ មិនឃើញមានប្រភេទដែលជិតផុតពូជទេ។</p>																																							
តារាង៖ សង្ខេបអំពីការសិក្សាសត្វ																																									
<table border="1" style="width: 100%; border-collapse: collapse;"> <thead> <tr> <th style="width: 15%;"></th> <th style="width: 15%;">កំពុងរងគ្រោះ</th> <th style="width: 15%;">ងាយរងគ្រោះ</th> <th style="width: 15%;">ជិតរងគ្រោះ</th> <th style="width: 15%;">មិនងាយរង គ្រោះ</th> <th style="width: 15%;"></th> </tr> <tr> <td></td> <td style="text-align: center;">EN</td> <td style="text-align: center;">VU</td> <td style="text-align: center;">NT</td> <td style="text-align: center;">LC</td> <td></td> </tr> </thead> <tbody> <tr> <td>បក្សី</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">49</td> <td></td> </tr> <tr> <td>កង្កែប</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">11</td> <td></td> </tr> <tr> <td>ល្អិត</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">0</td> <td style="text-align: center;">7</td> <td></td> </tr> <tr> <td>ត្រី</td> <td style="text-align: center;">2</td> <td style="text-align: center;">4</td> <td style="text-align: center;">4</td> <td style="text-align: center;">102</td> <td></td> </tr> </tbody> </table>							កំពុងរងគ្រោះ	ងាយរងគ្រោះ	ជិតរងគ្រោះ	មិនងាយរង គ្រោះ			EN	VU	NT	LC		បក្សី	0	0	0	49		កង្កែប	0	0	0	11		ល្អិត	0	0	0	7		ត្រី	2	4	4	102	
	កំពុងរងគ្រោះ	ងាយរងគ្រោះ	ជិតរងគ្រោះ	មិនងាយរង គ្រោះ																																					
	EN	VU	NT	LC																																					
បក្សី	0	0	0	49																																					
កង្កែប	0	0	0	11																																					
ល្អិត	0	0	0	7																																					
ត្រី	2	4	4	102																																					
ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA																																									
<p>ប្រភេទសត្វដែលរងការគំរាមកំហែង និងប្រភេទសត្វដែលមានក្នុងបញ្ជី CITES ចំពោះ ពពួកបក្សី ពពួកកង្កែប និងពពួកល្អិត មិនឃើញមានទេ។ ប្រភេទត្រីចំនួន 112 បានត្រូវរក ឃើញ ដែលក្នុងនោះ 2 ប្រភេទកំពុងរងគ្រោះ (endangered) 4 ប្រភេទងាយរងគ្រោះ (Vulnerable) និង 4 ប្រភេទជិតរងគ្រោះ (near threatened) ។</p> <p>ដោយសារស្ថានីយបូមទឹកនៅ ស្ថិតនៅលើខ្សែទឹកនៃទំនប់, ទទឹងស្ទឹងមានទំហំធំ និងទឹក នៅនឹង នោះការសាងសង់ស្ថានីយ មិនងាយបង្កបញ្ហាដល់ពពួកត្រីទេ។ ភាពល្អក្នុងស្ទឹងដែល បានសិក្សា ជាទូទៅខ្ពស់ពេញមួយឆ្នាំ ដូច្នេះភាពល្អក៏ដដែលបង្កដោយការងារសាងសង់ និងមិន ប៉ះពាល់ខ្លាំង ដល់ស្ទឹង និងត្រីទេ។</p>																																									
តំបន់គម្រោង មានពីរគឺ ទីតាំងរោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងទីតាំងស្ថានីយបូមទឹកនៅ។																																									

ផ្នែក ប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល
		ទីតាំងទាំងពីរនេះ បង្ហាញនូវផលប៉ះពាល់ មិនមែនជាកំហុសធម្មតាទេ។ បណ្តាញបំពង់ និងដំឡើងក្រោមផ្លូវ ឬចិញ្ចឹម ដូច្នេះគម្រោងមិនប៉ះពាល់ប្រភេទរុក្ខជាតិណាមួយឡើយ។
បរិស្ថាន សង្គម	ការប្រើប្រាស់ដី	<p>រដ្ឋាករទឹក ទទួលបានដីសម្រាប់សាងសង់ WTP និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ ទំហំដីទាំងពីរ ជាង 1 ហិកត ដែលផលប៉ះពាល់មានកម្រិតតិចតួច។</p> <p>ដីទាំងនេះ ជាដីឯកជនសម្រាប់កសិកម្មស្រូវ និងដើមឈើដុះ។ រដ្ឋាករទឹក ចោលក្នុងខណ្ឌ លក់ដីជាមួយម្ចាស់ដី និងទទួលបានការអនុម័តពីស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធនានា។ ម្ចាស់ដីយល់ព្រម លក់ដី ហើយកម្មវិធី ខ្ពស់ជាងកម្មវិធីផ្សេងៗ។ ការបង់ប្រាក់ ត្រូវបានទូទាត់រួចរាល់ហើយ។ ដំណើរការផ្ទេរដី ត្រឹមត្រូវតាមគោលការណ៍ JICA។</p> <p>អំឡុងពេលសាងសង់ នឹងមានជួលដីបណ្តោះអាសន្នសម្រាប់ស្តុកសម្ភារៈ ធ្វើការវិយាល័យ ។ល។ ដែលដីនោះត្រូវបានជ្រើសរើសរួចហើយដោយរដ្ឋាករទឹក។ វាជាប្រភេទដីស្រែ ឬដីទំនេរ ដែលការ ប្រើប្រាស់វាមិនផលប៉ះពាល់ជាធំដុំទេ។ ដំណើរការធ្វើកិច្ចសន្យាជួល នឹងត្រូវពិនិត្យ នៅ ដំណាក់កាលសិក្សាលម្អិត។</p> <p>គម្រោង នឹងប្រើទីតាំងយកថ្ម ឬខ្សាច់ ដែលមានស្រាប់របស់ក្រុមហ៊ុនឯកជន។ ដូច្នេះផល ប៉ះពាល់បរិស្ថាន មិនមែនកើតឡើយទេ។</p>
	ភាពក្រីក្រ	មានប្រជាជនក្រីក្រក្នុងកម្រិតមួយ ក្នុងតំបន់គម្រោង។ អត្រាក្រីក្រតាមភូមិ មានពី 15% ទៅ 38% ក្រសួងឧស្សាហកម្ម មានគោលការណ៍ជួយដល់ប្រជាជនក្រីក្រតាមរយៈការភ្ជាប់តំណ ទឹកចូលផ្ទះដោយមិនគិតថ្លៃ។ ប្រជាជនក្រីក្រ ក៏នឹងទទួលបានប្រយោជន៍ពីគម្រោងដែរ។
	ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងសេវាកម្ម ដែលមានស្រាប់	<p>ចំនួនយានយន្ត សម្រាប់ការងារសាងសង់ ត្រូវគេប៉ាន់ស្មានដូចខាងក្រោម៖</p> <p>ការងារដំឡើងបំពង់៖ 12 (2/ក្រុម x 6 ក្រុម)</p> <p>ការងារសង់ WTP៖ 4</p> <p>ការងារសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ៖ 2</p> <p>ការដ្ឋានស្ថិតក្នុងទីរួមខេត្ត ដែលជាមូលដ្ឋាន មិនមានចរាចរណ៍ច្រើនទេ។ ការកើនឡើង ចំនួនយានយន្តដែលបានប៉ាន់ស្មាន មិនប៉ះពាល់ចរាចរណ៍ធ្ងន់ធ្ងរទេ។</p> <p>ម្យ៉ាងវិញទៀត ការងារដំឡើងបំពង់ នឹងមានការខានដល់ការធ្វើចរាចរណ៍ ជាពិសេសផ្លូវ ចរាចរណ៍បណ្តោះអាសន្ន ដែលមានគែម្រុយផ្លូវ។ ការងារសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ តម្រូវឱ្យ មានការដំឡើងបំពង់ឆ្លងកាត់ផ្លូវ ដែលទាមទារឱ្យមានការផ្អាកចរាចរណ៍នៅចន្លោះពេលណា មួយ។</p>
	បេតិកភណ្ឌ វប្បធម៌	មិនមានបេតិកភណ្ឌវប្បធម៌ សញ្ញាសាសនា ។ល។ នៅក្នុងតំបន់គម្រោងឡើយ។

ផ្នែក ប៉ះពាល់	ផលប៉ះពាល់	លទ្ធផល
	ទេសភាព	គម្រោងនឹងសង់អាការពិរ គឺរោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ ដែលត្រូវសង់ក្នុងដីស្រែ។ មិនមានផលប៉ះពាល់ដល់ទេសភាព ឬអ្នករស់នៅ/អាការណាមួយឡើយ។ ដូច្នោះសំណង់ទាំងពីរនេះ មិនរំខានដល់ទេសភាពឡើយ។
	ជំងឺឆ្លង	<p>ការរកគ្នាមេរោគ HIV ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ធ្លាប់ឡើងដល់កម្រិតកំពូលឆ្នាំ 1995 និងកាលណោះមានអ្នកឆ្លងមេរោគហ៊ីវចំនួន 20,000នាក់។ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បានចាក់វិធានការយ៉ាងមុខមាត់ រហូតអង្គការអ្នកឆ្លងមេរោគនេះនៅតិចជា 1/10 បច្ចុប្បន្ន។ វាជាលទ្ធផលនៃការអប់រំ ការកើនឡើងនៃទីតាំងថែរក្សាសុខភាព ការរីកចម្រើននៃការត្រួតពិនិត្យសុខភាព ។ល។ ទោះជាយ៉ាងណា គេនៅតែឃើញមានអ្នកជំងឺថ្មី ក្នុងចំណោមអ្នកប្រកបរបរ ផ្លូវភេទ។ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា បន្តពង្រឹងសកម្មភាពទប់ស្កាត់ ដើម្បីបំបាត់ការឆ្លងមេរោគនេះ។</p> <p>តាមការប៉ាន់ស្មាន កម្មករក្នុងការងារសំណង់នេះ ជាអតិបរិមាប្រហែល 140 នាក់ ដែលក្នុងនោះ ភាគច្រើននឹងត្រូវជ្រើសរើសពីក្នុងតំបន់គម្រោង។ កម្មករចំណូលស្រុក នឹងមិនមានច្រើនទេ។ ទោះជាយ៉ាងណា គម្រោងត្រូវមានសកម្មភាពផ្តល់ព័ត៌មានដល់កម្មករ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លងពីខាងក្រៅដល់កម្មករ។</p>
	បរិស្ថានការងារ	<p>មូលដ្ឋានច្បាប់ទាក់ទងនឹងសុវត្ថិភាពការងារនៅកម្ពុជា គឺ “ច្បាប់ការងារ (1997)” និងមានបទបញ្ជាបន្ថែមអន្តរក្រសួង និងអនុសញ្ញារបស់ ILO ដែលកម្ពុជាឱ្យសច្ចាប័ន។ កម្មករនៅកម្ពុជា ជាទូទៅ ពាក់មួក និងសម្ភារៈសុវត្ថិភាពផ្សេងៗទៀត។ ស្ថានភាពការងារ ដូចជាល្អប្រសើរ។ ការគោរពច្បាប់ និងបទបញ្ជា ជាការចាំបាច់។</p> <p>វិធានការខាងក្រោម ត្រូវគេគិតគូរដើម្បីបញ្ឈប់ស្រ្តោះថ្នាក់។</p> <ol style="list-style-type: none"> 1: ដំឡើងឧបករណ៍ការពាររន្ធន្ទះ 2: ដំឡើងឧបករណ៍ផ្តាច់ចរន្តលេចឆ្លាយ (earth leakage circuit breaker) 3: ដំឡើងភ្លើងបំភ្លឺ សម្រាប់ការងារពេលយប់ 4: រៀបចំបង្កាន់ដៃ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការធ្លាក់
	គ្រោះថ្នាក់	<p>កំណត់ត្រាចំនួនគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ក្នុងប្រទេសកម្ពុជាខ្ពស់បំផុត គឺ 27,403 នាក់ក្នុងឆ្នាំ 2007។ ចំនួននេះ បានថយចុះនៅត្រឹម 18,287 នាក់ក្នុងឆ្នាំ 2010។ ចំនួនគ្រោះថ្នាក់សរុប បន្តថយចុះ ប៉ុន្តែអង្គការស្តាប់ដោយគ្រោះថ្នាក់នេះ កើនឡើង។ សកម្មភាពគម្រោង អាចធ្វើឱ្យអង្គការគ្រោះថ្នាក់កើនឡើង ដោយសារកំណើនចរាចរណ៍នៃយានយន្តការងារសាងសង់។ ប៉ុន្តែទីតាំងការងារ មិននៅចំផ្លូវមេទេ និងទីតាំងដែលអាចមើលឃើញគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ។ ដូច្នោះមិនផលប៉ះពាល់ជុំវិញទេ។</p> <p>ម្យ៉ាងទៀត គម្រោងនឹងប្រើប្រាស់ម្សៅក្លរជាសារធាតុសម្លាប់មេរោគ មិនមានលទ្ធភាពលេចឆ្លាយឧស្ម័នក្លរឡើយ។</p> <p>វិធានការណ៍សម្រាប់សុវត្ថិភាពការងារ មានពន្យល់ក្នុងចំនុច បរិស្ថានការងារ ខាងលើ។</p>

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JOA

1-3-3-8 កិច្ចប្រជុំពិភាក្សារវាងអ្នកពាក់ព័ន្ធ

តារាងខាងក្រោមសង្ខេបអំពីកិច្ចប្រជុំពិភាក្សារវាងអ្នកពាក់ព័ន្ធ។

តារាង 1-3-20 សង្ខេបអំពីកិច្ចប្រជុំរវាងអ្នកពាក់ព័ន្ធ

កម្មវត្ថុ	កាលបរិច្ឆេទ/ទីកន្លែង	អ្នកចូលរួម	ទម្រង់	សេចក្តីលំអិតដែលបានពិភាក្សា
មន្ទីរបរិស្ថាន ពោធិ៍សាត់ (DOE)	2017/7/6 ការិយាល័យនៃ DOE	មន្ទីរបរិស្ថាន រដ្ឋាករទឹក ក្រុមសិក្សា សរុប 4 នាក់	ប្រជុំ	ពន្យល់ផែនការគម្រោង និងផលប៉ះពាល់ ដែលអាចកើតមាន។ សំនួរចម្លើយ សម្រាប់ការអនុវត្តគម្រោង មិនមានមតិយោបល់ជាពិសេសទេ។
មន្ទីរកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និង នេសាទពោធិ៍សាត់ (DOA)	2017/7/6 ការិយាល័យនៃ DOA	មន្ទីរកសិកម្ម រុក្ខាប្រមាញ់ និង នេសាទ រដ្ឋាករទឹក ក្រុមសិក្សា សរុប 7 នាក់	ប្រជុំ	ពន្យល់ផែនការគម្រោង និងផលប៉ះពាល់ ដែលអាចកើតមាន។ ផ្លាស់ប្តូរយោបល់ ទាក់ទងនឹងគន្លឹះពលកម្មលើកសិកម្ម នេសាទ ប្រភពទឹក និងការការពារ។ សំនួរចម្លើយ សម្រាប់ការអនុវត្តគម្រោង។ មិនមានមតិយោបល់ជាពិសេសទេ។
សាលាក្រុងពោធិ៍សាត់	2017/7/13 សាលាក្រុង	អភិបាលក្រុង រដ្ឋាករទឹក ក្រុមសិក្សា សរុប 4 នាក់	ប្រជុំ	ពន្យល់ផែនការគម្រោង និងផលប៉ះពាល់ ដែលអាចកើតមាន។ សំនួរចម្លើយ សម្រាប់ការអនុវត្តគម្រោង។ ផ្លាស់ប្តូរមតិយោបល់អំពីនីតិវិធីសម្រប ទាក់ទងការងារសាងសង់ និងសំណល់បែប លំនៅដ្ឋាន បង្កដោយសកម្មភាពគម្រោង។ ព័ត៌មានអំពីផែនការអភិវឌ្ឍក្រុងពោធិ៍ អនាគត អភិបាលក្រុងមានសុទិដ្ឋិនិយមចំពោះ គម្រោងទឹកស្អាតនេះ។
អ្នកភូមិនៅដំណាក់ អំពិល	2017/12/6 ផ្ទះមេឃុំ	អ្នកភូមិសរុប 20 នាក់ (ស្ត្រី 12 បុរស 8)	ពិភាក្សាជា ក្រុម	ពួកគាត់ស្វាគមន៍គម្រោងទឹកស្អាត ដែល នឹងផ្តល់ទឹកមានសុវត្ថិភាព ទឹកស្អាត និង មានតម្លៃសមរម្យ។ តម្លៃទឹក នឹងថោកជាង ទឹកសុទ្ធក្នុងដប។ ពួកគាត់សង្ឃឹមថាបាន តម្លៃថោក និងការគាំពារផ្នែកគំណាចលក់ផ្ទះ។
គំណាងសហគមន៍ ក្នុងតំបន់គម្រោង	2017/12/4-6 ផ្ទះអ្នកគំណាង	គំណាងយុវ លលក ស ផ្សារលើ វត្តឃ្លង ជំរុំសៀម ដំណាក់ អំពិល	ប្រជុំ	អ្នកគំណាងទាំងអស់ យល់ស្របនឹងគម្រោង និងសង្ឃឹមថាការអនុវត្តនឹងចាប់ផ្តើមក្នុង ពេលឆាប់ៗ។ ពួកគាត់ស្នើឲ្យមានការបញ្ជូន តម្លៃប្រើប្រាស់ទឹក តម្លៃតទឹក។ ពួកគាត់រំពឹង ថាមានការងារធ្វើកើនឡើង។ ចាប់អារម្មណ៍ អំពីការខ្វះខាតការធ្វើចរាចរណ៍ ដោយការ ដំឡើងបំពង់ ពួកគាត់ស្នើសុំការលើកកម្ពស់ សាងសង់ជាមុន។

កម្មវត្ថុ	កាលបរិច្ឆេទ/ទីកន្លែង	អ្នកចូលរួម	ទម្រង់	សេចក្តីលំអិតដែលបានពិភាក្សា
នាយកដ្ឋាននានានៃសាលាក្រុង	2018/2/19 សាលាក្រុង	គំណងមន្ទីរទាំងអស់ DIH, រដ្ឋាករទឹក, ក្រុមសិក្សាសរុប 14 នាក់	ប្រជុំ	ពួកគាត់បានស្នើសុំគម្រោងឲ្យគោរពច្បាប់ យកចិត្តទុកដាក់លើសុវត្ថិភាព និងអនាម័យ។ មន្ទីរទាំងអស់ នឹងសហការជាមួយគម្រោងដើម្បីជួយឲ្យការអនុវត្តគម្រោងប្រព្រឹត្តិទៅដោយរលូន។

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JOA

1-3-3-9 ការវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់

លទ្ធផលវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់ មានបង្ហាញក្នុងតារាងខាងក្រោម តាមរយៈចុះសិក្សាទីតាំងផ្ទាល់ ការសិក្សាបរិស្ថាន និងសង្គម និងការពិភាក្សាជាមួយអ្នកពាក់ព័ន្ធនានា។

តារាង 1-3-21 ការវាយតម្លៃផលប៉ះពាល់

ផលប៉ះពាល់	ការវាយតម្លៃពេលកំណត់ទំហំគម្រោង		ការវាយតម្លៃដោយផ្អែកលើលទ្ធផលសិក្សា		មូលហេតុវាយតម្លៃ
	សាងសង់/រចនា/ដំឡើង	ដំណើរការ/ប្រើប្រាស់	សាងសង់/រចនា/ដំឡើង	ដំណើរការ/ប្រើប្រាស់	
ការបំពុលខ្យល់	B-	D	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ដោយការរុះរើកំរាលកៅស៊ូថ្នល់ និងការដំឡើងបំពង់ និងមានដីហុយ។ គេកំរើងមានការបំពុលខ្យល់ដោយឧស្ម័នបញ្ចេញដោយយានយន្ត និងគ្រឿងចក្រសាងសង់។ វគ្គដំណើរការ៖ មិនមានការងារណាមួយដែលបំពុលខ្យល់នោះឡើយ។
ការបំពុលទឹក	B-	B-	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ការសាងសង់ផ្នែកខាងក្រោមរបស់ស្ថានីយបូមទឹកនៅអាចបង្កឲ្យទឹកល្អក់។ វគ្គដំណើរការ៖ សំណល់រាវដែលសល់ពីដំណើរការប្រព្រឹត្តិកម្ម និងត្រូវប្រមូលយកទៅប្រព្រឹត្តិកម្មឡើងវិញ មិនបញ្ចេញទៅក្រៅទេ។ ដូច្នេះលទ្ធផលវាយតម្លៃក្រោយពិសិក្សា មានកម្រិត D។
សំណល់រឹង	B-	B-	B-	B-	វគ្គសាងសង់៖ ការងារសាងសង់ នឹងបង្កើតសំណល់រឹង ដូចជាកៅស៊ូថ្នល់ ពុម្ពឈើ កម្មករ នឹងបញ្ចេញសំណល់បែបលំនៅដ្ឋាន។ វគ្គដំណើរការ៖ កាកសំណល់ នឹងត្រូវសម្អាតក្លាយជាសំណល់រឹង និងត្រូវចាក់ចែងឲ្យបានត្រឹមត្រូវ។
សំឡេង និងរំញ័រ	B-	B-	B-	B-	វគ្គសាងសង់៖ យានយន្ត និងគ្រឿងម៉ាស៊ីនសំណង់ នឹងបង្កសំឡេង និងរំញ័រ ប៉ុន្តែវាជាការងារបណ្តោះអាសន្ន និងមិនមានប្រជាជនរស់នៅក្នុងរង្វង់ដែលអគ្និពលឡើយ។ ទីតាំង និងតំបន់ជុំវិញ ជារាវស្រែ ហើយក៏គ្មានសត្វដែលរងផលប៉ះពាល់ទេ។ ដូច្នេះលទ្ធផលវាយតម្លៃក្រោយការសិក្សាគឺ D។

ផលប៉ះពាល់	ការវាយតម្លៃ ពេលកំណត់ ទំហំគម្រោង		ការវាយតម្លៃ ដោយផ្អែកលើ លទ្ធផលសិក្សា		មូលហេតុវាយតម្លៃ
	វិនិច្ឆ័យ/សាងសង់	ដំណើរការ	វិនិច្ឆ័យ/សាងសង់	ដំណើរការ	
					វគ្គដំណើរការ៖ រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក បង្កសំឡេង និងរំញ័រ ប៉ុន្តែគ្មានប្រជាជនរស់នៅក្នុងតំបន់ដែលរងឥទ្ធិពលពេលបញ្ចប់ទេ។ ដូច្នេះ វិធានការទប់ស្កាត់ គឺត្រូវគិតគូរឲ្យបានសមស្រប ដើម្បីរក្សាកម្រិតសំឡេង និងរំញ័រឲ្យនៅតាមស្តង់ដារ។
កករ	B-	D	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ការងារសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ អាចបង្កឲ្យទឹកល្អក់ ដោយសារកំទេចកករនៅបាតស្ទឹង។ វគ្គដំណើរការ៖ មិនមានប៉ះពាល់ដល់កករបាតស្ទឹង។
តំបន់ការពារ ធម្មជាតិ	D	D	D	D	មិនមានតំបន់ការពារធម្មជាតិក្នុងតំបន់ដែលត្រូវរងឥទ្ធិពលពីគម្រោងទេ។
ប្រព័ន្ធ អេកូឡូស៊ី	B-	D	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ មានកំណត់ត្រានៃប្រភេទត្រីដែលកំពុងរងគ្រោះចំនួន 10 នៅក្នុងតំបន់គម្រោង។ ការនេសាទត្រីនៅក្បែរតំបន់គម្រោង គួរតែហាមឃាត់។ វគ្គដំណើរការ៖ ដំណើរការ នឹងមិនជះឥទ្ធិពលអ្វីលើប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ីទេ។
ធារាសាស្ត្រ	B-	D	D	D	វគ្គសាងសង់៖ ការសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ នឹងធ្វើក្នុងជញ្ជាំងទប់ (coffer dam)។ ជញ្ជាំងទប់ នឹងមិនរំខានដល់ការទឹកស្ទឹងទេ ព្រោះការដ្ឋាន នៅលើខ្សែទឹកនៃទំនប់ (headwork) ហើយការទឹក ក៏យឺតទៀត។ ដូច្នេះការប៉ះពាល់ដល់ប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រ មិនមានអីក្នុងឲ្យកត់សម្គាល់ឡើយ។ ដូច្នេះការវាយតម្លៃក្រោយពីការសិក្សា គឺ D។ វគ្គដំណើរការ៖ មួយផ្នែកនៃស្ថានីយបូមទឹកនៅ នៅក្នុងទឹក ប៉ុន្តែការទឹកយឺតៗ ដូច្នេះផលប៉ះពាល់អាចចោលបាន។
ប្រជាជនក្រីក្រ	C	B+	D	B+	វគ្គសាងសង់៖ ប្រជាជនក្រីក្រក្នុងកម្រិតមួយ មានក្នុងតំបន់គម្រោង។ តែពួកគេ នឹងមិនរងបញ្ហាណាមួយពីគម្រោងឡើយ។ វគ្គដំណើរការ៖ ប្រជាជនក្រីក្រ នឹងទទួលបានប្រយោជន៍ពី ការអភិវឌ្ឍន៍ការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត។
មុខរបរ, ជីវភាពរស់នៅ និងសេដ្ឋកិច្ច នៅមូលដ្ឋាន	B+	B+	B+	B+	វគ្គសាងសង់៖ មុខរបររស់រាន នឹងមានប្រយោជន៍បន្ថែម ចំពោះសេដ្ឋកិច្ចនៅមូលដ្ឋាន។ វគ្គដំណើរការ៖ ការពង្រីកការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ត្រូវគេរំពឹងថាអាចជះឥទ្ធិពលវិជ្ជមានដល់សេដ្ឋកិច្ចនៅមូលដ្ឋាន។
ការប្រើប្រាស់ដី និងធនធាន មូលដ្ឋាន	B-	D	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ វគ្គដំណើរការ៖ ក្រសួងធនធានទឹក និងឧតុនិយម (MOWRAM) ធានារក្សាធារទឹកស្ទឹងអប្បបរមា (Environmental flow) ក្នុងផែនការគ្រប់គ្រងទឹក (water operation plan)។ ដូច្នេះ មិនមានផលប៉ះពាល់គួរឲ្យ

ផលប៉ះពាល់	ការវាយតម្លៃ ពេលកំណត់ ទំហំគម្រោង		ការវាយតម្លៃ ដោយផ្អែកលើ លទ្ធផលសិក្សា		មូលហេតុវាយតម្លៃ
	វិនិច្ឆ័យ/សាងសង់	ដំណើរការ	វិនិច្ឆ័យ/សាងសង់	ដំណើរការ	
					កត់សម្គាល់ ដល់ការប្រើប្រាស់ទឹក និងសកម្មភាពនេសាទឡើយ។
ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងសេវាកម្មសង្គមដែលមានស្រាប់	B-	B+	B-	B+	វគ្គសាងសង់៖ ផ្លូវរាងបណ្តោះអាសន្នសម្រាប់អ្នកធ្វើចរាចរណ៍ និងរៀបចំអំឡុងពេលសាងសង់។ វគ្គដំណើរការ៖ កម្រិតស្តង់ដារសេវាកម្មសង្គម និងរីកចម្រើនជាងមុនដោយសារការពង្រីកប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត។
បេតិកភណ្ឌវប្បធម៌	C	C	D	D	វគ្គសាងសង់/ វគ្គដំណើរការ៖ មិនមានអាការ ឬគំហុកបេតិកភណ្ឌ នៅក្នុង និងក្បែរតំបន់គម្រោងឡើយ។
ទេសភាព	B-	D	D	D	វគ្គសាងសង់៖ ទីតាំងសាងសង់ ជាដីស្រែ មិនប៉ះពាល់ច្រើនដល់ទេសភាពឡើយ។ គ្មានលំនៅដ្ឋាននៅក្បែរគម្រោង ដូច្នោះគ្មានផលប៉ះពាល់ក្នុងក្រុងកំណត់ទេ ជាលទ្ធផលបន្ទាប់ពីការសិក្សា លទ្ធផលវាយតម្លៃ គឺ D។ វគ្គដំណើរការ៖ អាការក្នុងគម្រោងជាប្រព័ន្ធប្រព្រឹត្តិកម្ម និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ ហើយទីតាំងស្ថិតនៅតំបន់វាលស្រែ មិនប៉ះពាល់ខ្លាំងដល់ទេសភាពទេ។ ដូច្នោះ ផលប៉ះពាល់ មិនមានអ្វីក្នុងក្រុងកំណត់ទេ។
HIV/AIDS និងជំងឺឆ្លងដទៃទៀត	B-	D	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ទំហំសំណង់ មិនធំទេ ប៉ុន្តែកម្មការចំណូលស្រុក និងធ្វើឲ្យលទ្ធភាពឆ្លងជំងឺ កើនឡើង។ វគ្គដំណើរការ៖ មិនមានផ្នែកណាមួយ ដែលនឹងបង្កើនការឆ្លងជំងឺទេ។
លក្ខខណ្ឌការងារ (មេទាំងស្រុងភាពការងារផងដែរ)	B-	D	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ការគិតគូរពីលក្ខខណ្ឌការងាររបស់កម្មករ ជាការចាំបាច់។ វគ្គដំណើរការ៖ ប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ត្រូវគេរៀបចំឡើង ដោយមានការគិតគូរពីសុវត្ថិភាព និងវិធានការទប់ស្កាត់។ គ្រោះថ្នាក់ធំៗ នឹងមិនមានឡើយ។
គ្រោះថ្នាក់	B-	C	B-	D	វគ្គសាងសង់៖ ត្រូវមានវិធានការទប់ស្កាត់ គ្រោះថ្នាក់នៃឃាតយន្តសំណង់ និងគ្រោះថ្នាក់កម្មករ។ វគ្គដំណើរការ៖ គម្រោងនេះមិនប្រើឧស្ម័នក្នុងដំណើរការប្រព្រឹត្តិកម្មទេ។ ដូច្នោះគ្មានលទ្ធភាពឆ្លាយឧស្ម័នក្នុងឡើយ។ នោះ លទ្ធផលវាយតម្លៃក្រោយការសិក្សា គឺ D។
ផលប៉ះពាល់ឆ្លងដែន ឬពិភពលោក	D	D	D	D	វគ្គសាងសង់៖ មានលទ្ធភាពតិចណាស់ ដែលសារធាតុបំពុលកើតឡើងដោយការសាងសង់ ផ្លាស់ទីឆ្លងដែន។ វគ្គដំណើរការ៖ ការបំពុលដោយប្រព័ន្ធផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត មិនកម្រិតតិចណាស់ ដែលលទ្ធភាពរាជៈគន្ធិពលលើពិភពលោក អាចចោលបាន។

1-3-3-10 វិធានការកាត់បន្ថយ និងតម្លៃអនុវត្តវិធានការ

វិធានការកាត់បន្ថយដែលត្រូវចាត់ ដោយផ្អែកលើលទ្ធផលបរិស្ថាននិងសង្គម និងផលប៉ះពាល់ ពិភាក្សា ខាងដើម មានរៀបរាប់ក្នុងតារាងខាងក្រោម។

តារាង 1-3-22 ផលប៉ះពាល់ និងវិធានការកាត់បន្ថយ (វគ្គសាងសង់)

ផលប៉ះពាល់	វិធានការកាត់បន្ថយ (អំឡុងពេលសាងសង់)	ស្ថាប័នអនុវត្ត	ស្ថាប័ន ត្រួតពិនិត្យ	តម្លៃ
ការបំពុលខ្យល់	<p>ធ្វើដំបូល និងត្រូវកាត់បន្ថយ ដោយការបាញ់ទឹកចំពោះការងារ ដែលអាចបង្កធ្ងល់ដី។</p> <p>ត្រូវគ្របដី ដើម្បីទប់ស្កាត់ដីហុយ ពេលដឹកជញ្ជូន ការបញ្ចេញឧស្ម័នដោយធានា និងគ្រឿងម៉ាស៊ីនសំណង់ និង ត្រូវកាត់បន្ថយ ដោយការចុះបញ្ជី ការថែទាំគ្រឹមត្រូវ នៃធានាយន្ត និងគ្រឿងម៉ាស៊ីនទាំងនោះ។</p>	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/ Pursat Water Works (PWW)	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
ការបំពុលទឹក	<p>ការងារសាងសង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ អាចបង្កអោយទឹកស្ទឹង ល្អក់។ ការងារនេះ នឹងប្រព្រឹត្តិទៅ នៅក្នុងជញ្ជាំងទប់បណ្តោះ អាសន្ន (temporary coffer dam) ដើម្បីមិនឲ្យប៉ះពាល់ផ្ទាល់ដល់ ស្ទឹងទេ។ ក្រុមហ៊ុនសាងសង់ ត្រូវតាមដាន និងត្រួតពិនិត្យ គុណភាពទឹក ជាពិសេសភាពល្អក់ និងការលេចប្រេងម៉ាស៊ីន ដោយភ្នែកផ្ទាល់។</p> <p>ប្រសិនបើមានអ្វីខុសពីធម្មតា ការងារត្រូវផ្អាកភ្លាម ដើម្បីរក វិធានការដោះស្រាយឲ្យបានគ្រឹមត្រូវ។</p>	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
សំណល់រឹង	<p>សំណល់រឹងភាគច្រើន ជាដី។ ក្រុមហ៊ុនសាងសង់ នឹងប្រើដីនេះ ឡើងវិញ ឲ្យច្រើនតាមដែលអាចប្រើបាន។ ដីដែលមិនអាចប្រើ ឡើងវិញបាន នឹងប្រើដើម្បីលុបបំបាញ់។ រដ្ឋាករទឹក មាន កតព្វកិច្ចរៀបចំទីកំរងចាក់ដីបំបាញ់។</p> <p>ចំពោះសំណល់បែបលំនៅដ្ឋានកើតពីកម្មការ នឹងត្រូវដឹកជញ្ជូន ដោយក្រុមហ៊ុនប្រមូលសំរាម ទៅតាមតម្លៃនៅមូលដ្ឋានចំពោះ សំណល់ទូទៅ។</p>	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW Pursat City hall	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
សំឡេង និងរំញ័រ	<p>ធានាយន្ត និងគ្រឿងម៉ាស៊ីនសំណង់ ចុះបញ្ជី និងថែទាំយ៉ាង គ្រឹមត្រូវ ដើម្បីរក្សាសំឡេង និងរំញ័រ ឲ្យនៅកម្រិតដែលអាចទទួល យកបាន។</p> <p>អ្នកដំណើរការប្រព័ន្ធ នឹងទទួលបានការបណ្តុះបណ្តាលគ្រឹមត្រូវ ដើម្បីកុំឲ្យមានសំឡេង និងរំញ័រខុសពីធម្មតា ពេលដំណើរការ។</p>	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
កករ	មានរៀបរាប់នៅក្នុងចំណុច គុណភាពទឹក។	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	កម្មការ ត្រូវទទួលបានការណែនាំ កុំឲ្យប្រមាញ់ និងនេសាទ ដើម្បីធានា អភិរក្សប្រភេទសត្វសំខាន់ៗ។ ពួកគាត់ ម្តងម្កាល គួរចូលរួមវគ្គ	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់

ផលប៉ះពាល់	វិធានការកាត់បន្ថយ (អំឡុងពេលសាងសង់)	ស្ថាប័នអនុវត្ត	ស្ថាប័ន ត្រួតពិនិត្យ	តម្លៃ
	អប់រំសីលធម៌។			
ការប្រើប្រាស់ដី និងធនធាននៅ មូលដ្ឋាន	MIH ទទួលបន្ទុកជួលដីនៅក្បែរទីតាំងគម្រោង សម្រាប់ ប្រើប្រាស់បណ្តោះអាសន្នក្នុងការងារសាងសង់។	MIH/DIH/PW W	MCF	ថវិកា រដ្ឋាភិបាល កម្ពុជា
ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងសេវាកម្ម សង្គមដែលមាន ស្រាប់	ផលប៉ះពាល់ដោយសារការកកស្ទះចរាចរណ៍ និងផ្លូវរវាង នឹងត្រូវ កាត់បន្ថយ ដោយការដាក់ស្លាកសញ្ញា មានអ្នកធ្វើចរាចរណ៍ និង ប្រកាសជាសាធារណៈដល់ប្រជាជនមូលដ្ឋាន។	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
HIV/AIDS និង ជំងឺឆ្លងផ្សេងៗ	អ្នកធ្វើការទាំងអស់ នឹងត្រូវទទួលបានទៀងទាត់ (periodic basis) ដើម្បីទប់ស្កាត់ការឆ្លង។	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
លក្ខខណ្ឌការងារ	អ្នកធ្វើការទាំងអស់ នឹងត្រូវទទួលបានទៀងទាត់ (periodic basis) ដើម្បីទប់ស្កាត់គ្រោះថ្នាក់។ ឧបករណ៍សុវត្ថិភាព នឹងត្រូវ ផ្គត់ផ្គង់ទៅតាមតម្រូវការ។	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់
គ្រោះថ្នាក់	ក្នុងការបើកបរយានយន្តសំណង់ ផែនការបើកបរដោយ សុវត្ថិភាព នឹងត្រូវរៀបចំ ហើយគ្រប់អ្នកបើកបរ ត្រូវចូលរួម កម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលសុវត្ថិភាព ដើម្បីទប់ស្កាត់គ្រោះថ្នាក់។	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់	MIH/DIH/P WW	ក្នុងតម្លៃ សាងសង់

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JOA

តារាង 1-3-23 ផលប៉ះពាល់ និងវិធានការកាត់បន្ថយ (វគ្គដំណើរការ)

ផលប៉ះពាល់	វិធានការកាត់បន្ថយ (ពេលដំណើរការ)	ស្ថាប័ន អនុវត្ត	ស្ថាប័ន ត្រួតពិនិត្យ	តម្លៃ
សំណល់រឹង	ការចាក់ចោលសំណល់រឹង នឹងត្រូវតាមដាន និងកត់ត្រាដើម្បី ចាត់ចែង។ រដ្ឋាករទឹក ក្នុងរដ្ឋធានីភ្នំពេញ ត្រូវគេដឹកទៅកន្លែង ចាក់ចោលសមស្រប។	PWW	DIH Pursat city hall	PWW
សំឡេង និងរំញ័រ	រដ្ឋាករទឹក ក្នុងកំណត់នីតិវិធីស្តង់ដារ ទុកផ្សេងផ្ទុក និង តាមដានកម្រិតសំឡេង និងរំញ័រ។ រដ្ឋាករទឹក នឹងណែនាំអ្នកដំណើរការប្រព័ន្ធអំពិធីនីតិវិធីនេះ ប្រសិនបើមានសំឡេង ឬរំញ័រខុសធម្មតា កើតឡើង។	PWW	MIH/DIH/PWW	PWW

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JOA

1-3-3-11 លទ្ធកម្មដី និងការផ្លាស់ទីលំនៅ

(1) ភាពចាំបាច់នៃការធ្វើលទ្ធកម្មដី និងការផ្លាស់ទីលំនៅ

គម្រោងនេះត្រូវការដីសម្រាប់សាងសង់ រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក (WTP) និង ស្ថានីយបូមទឹកទៅ។ រដ្ឋាករទឹក បានស្វែងរកទីតាំងដីដែលសាកសម ហើយសំណើដីទាំងអស់ ជាដីវាលស្រែ។ មិនមានអាគារ និងមនុស្សរស់នៅទេ ដូច្នេះមិនតម្រូវឲ្យមានការផ្លាស់ប្តូរទីលំនៅរបស់ប្រជាជនឡើយ។ រដ្ឋាករទឹក បាន ចរចាជាមួយនឹងម្ចាស់ដី និងបានទិញដីនៅតំបន់ដែលត្រូវការ តាមតម្លៃទីផ្សារ។ គណៈកម្មការដែល មាន MHDH និង MEF (ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ បានធ្វើការវាយតម្លៃ ពីការដោះដូរនេះ ហើយក៏ បានសន្និដ្ឋានថា សមរម្យ។ មួយវិញទៀត បំពង់ទឹកនឹងត្រូវដាក់ពង្រាយនៅលើទីតាំងដែលជាផ្នែកនៃផ្លូវ ។ ប្រសិនបើមានប៉ះអាគារណាមួយ ចំណាត់ការនឹងរៀបចំឡើង ដើម្បីបង្ការផលប៉ះពាល់ដល់អាគារនិង ប្រជាជន ឧទាហរណ៍ដូចជា បំពង់ទឹកនឹងពង្រាយនៅក្រោម ចិញ្ចើមផ្លូវ។

(2) ក្របខ័ណ្ឌច្បាប់ស្តីពីលទ្ធកម្មដី និងការផ្លាស់ទីលំនៅ

មូលដ្ឋានច្បាប់នៃភាពជាម្ចាស់ដី ការទទួលដី និងការផ្លាស់ប្តូរទីលំនៅ មាននៅក្នុង រដ្ឋធម្មនុញ្ញនៃ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា (១៩៩៣) ច្បាប់ភូមិបាល (២០០១) និងច្បាប់ស្តីពីអស្សាមិករណ៍ (២០០៩)។ មាតិកាសំខាន់ៗ ស្តីពីច្បាប់ទាំងនេះនឹងត្រូវបកស្រាយដូចខាងក្រោម។

1) រដ្ឋធម្មនុញ្ញ (1993)

មាត្រា ៤៤ ចែងថា ជនណាក៏ដោយមានសិទ្ធិជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិដីធ្លី និងចែងដែរថា ការដកហូតកម្មសិទ្ធិ អំពីជនណាមួយបាននោះ លុះត្រាតែប្រយោជន៍សាធារណៈតម្រូវឱ្យធ្វើ ក្នុងករណីដែលច្បាប់បានបញ្ញត្តិ ទុក ហើយត្រូវផ្តល់សំណងជាមុន ដោយសមរម្យ និង យុត្តិធម៌។
មាត្រា ៥៨ ចែងថា ទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋមានជាអាទិ៍ ដីធ្លី ក្រោមដី ភ្នំ សមុទ្រ បាតសមុទ្រ ក្រោមបាតសមុទ្រ ឆ្នេរសមុទ្រ អាកាស កោះ ទន្លេ ព្រែក ស្ទឹង បឹង ព្រៃឈើ ធនធានធម្មជាតិ មជ្ឈមណ្ឌលសេដ្ឋកិច្ចនិង វប្បធម៌ មូលដ្ឋានការពារប្រទេស សំណង់ផ្សេងៗទៀត ដែលបានកំណត់ថាជារបស់រដ្ឋ។

2) ច្បាប់ភូមិបាល 2001

មាត្រា ៤ សំដៅលើ មាត្រា ៤៤ នៃរដ្ឋធម្មនុញ្ញ ដែលធានាពីសិទ្ធិនៃកម្មសិទ្ធិ។
មាត្រា ៥ ចែងថា គ្មានបុគ្គលណាមួយត្រូវបានគេដកហូតកម្មសិទ្ធិរបស់ខ្លួនបានទេ ប្រសិនបើការដក ហូតនេះមិនមែនដើម្បីប្រយោជន៍សាធារណៈ។ ការដកហូតនេះត្រូវធ្វើទៅតាមទម្រង់ និងនីតិវិធីបញ្ញត្តិ ដោយ ច្បាប់ និង បទបញ្ជា បន្ទាប់ពីបានផ្តល់សំណងជាមុនដោយសមរម្យ និងយុត្តិធម៌។
មាត្រា ១២ ចែងថា រដ្ឋជាកម្មសិទ្ធិករនៃទ្រព្យសម្បត្តិទាំងឡាយក្នុងដែនដីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលបានចែងក្នុងមាត្រា ៥៨ នៃរដ្ឋធម្មនុញ្ញ និងទ្រព្យនិយាយភាពទាំងអស់ ឬទ្រព្យដែលម្ចាស់ប្រគល់ ឲ្យរដ្ឋដោយស្ម័គ្រចិត្ត ឬទ្រព្យដែលមិនមែនជាកម្មវត្ថុនៃការយកធ្វើជារបស់ឯកជនតាមច្បាប់ឬមិន មែនជាទ្រព្យដែលកំពុងកាន់កាប់ជារបស់ឯកជន។
មាត្រា ១៥ ចែងអំពី ទ្រព្យទាំងឡាយណា ដែលរាប់ចូលជាសម្បត្តិសាធារណៈរបស់រដ្ឋ និងរបស់នីតិបុគ្គល សាធារណៈ។
មាត្រា ៣៥ ចែងថា មានតែអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចក្នុងនាមរដ្ឋ និងនីតិបុគ្គលសាធារណៈប៉ុណ្ណោះ ដែល អាចឲ្យអ្នកកាន់កាប់អចលនវត្ថុគ្មានប័ណ្ណ ឬ មានប័ណ្ណមិនគ្រប់គ្រាន់ចាកចេញពីទីតាំងអចលនវត្ថុ នោះ។

3) ច្បាប់អស្សាមិករណ៍ 2009

មាត្រា ១ ណែនាំអំពីគោលដៅកំណត់នៃច្បាប់នេះ។

មាត្រា ៣ រៀបរាប់ពីវិសាលភាពនៃច្បាប់ និងចែងថា ច្បាប់នេះមិនគ្របដណ្តប់លើកិច្ចព្រមព្រៀង ឬ អនុស្សរណៈស្តីពីការគាំពារវិនិយោគ រវាងរាជរដ្ឋាភិបាល និង ប្រទេសជាដៃគូដែលមានចែងពី អស្សាមិករណ៍ទេ។

មាត្រា ៥ ផ្តល់និយមន័យអំពី គម្រោងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្តសាធារណៈ ដែលនឹងត្រូវជាគោលដៅនៃ ការធ្វើការដកហូតតាមផ្លូវច្បាប់។

មាត្រា ១២ ១៣ និង ១៤ ពន្យល់អំពី យន្តការអស្សាមិករណ៍ ដូចជា ការបង្កើតគណៈកម្មាធិការ អស្សាមិករណ៍ (EC) អនុគណៈកម្មាធិការអស្សាមិករណ៍ (ESC) និង គណៈកម្មាធិការដោះស្រាយបណ្តឹងតវ៉ា (FCO) ។ មាត្រា ១៣ ចែងថា ការរៀបចំ និងការប្រព្រឹត្តទៅរបស់អនុគណៈកម្មាធិការអស្សាមិករណ៍ត្រូវ កំណត់ដោយអនុក្រឹត្យ ប៉ុន្តែអនុក្រឹត្យនេះនៅមិនទាន់ ចេញផ្សាយនៅឡើយទេ។

មាត្រា ១៩ ចែងថា ការដកហូតកម្មសិទ្ធិលើអចលនវត្ថុ អាចធ្វើទៅបាន លុះត្រាតែគណៈកម្មាធិការ អស្សាមិករណ៍ បានផ្តល់សំណងឱ្យម្ចាស់អចលនវត្ថុ និង ឬ ម្ចាស់សិទ្ធិជាមុន ដោយសមរម្យ និងយុត្តិធម៌។

មាត្រា ២២ ផ្តល់និយមន័យលើប្រាក់សំណង ដែលត្រូវគិតតាមតម្លៃទីផ្សារ ឬ តម្លៃជំនួសនៅកាលបរិច្ឆេទ នៃការចេញសេចក្តីប្រកាសស្តីពីគម្រោងអស្សាមិករណ៍។ តម្លៃទីផ្សារ ឬ តម្លៃជំនួសត្រូវកំណត់ដោយ គណៈកម្មការ ឬ ភ្នាក់ងារឯករាជ្យមួយ តាមការជ្រើសរើសរបស់គណៈកម្មាធិការអស្សាមិករណ៍។

(3) ក្រឡាផ្ទៃ និងទំហំ នៃការធ្វើលទ្ធកម្មដី និងការផ្លាស់ទីលំនៅ

មិនមានមនុស្សរស់នៅក្នុងតំបន់គោលដៅទេ ដែលមិនតម្រូវឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរទីលំនៅរបស់ប្រជាជន ឡើយ។ សមាជិកនៃ រដ្ឋាករទឹក DHMH និង MF បានធ្វើកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយនឹងម្ចាស់ដីសម្រាប់ រោងចក្រប្រព្រឹត្តិកម្មទឹក និងស្ថានីយបូមទឹកនៅ។ ដីដែលបញ្ឈប់ប្រើសម្រាប់ធ្វើស្រែ ត្រូវបានទិញរួច ហើយ ក្នុងតម្លៃទីផ្សារ។

បំពង់ទឹកនឹងត្រូវដាក់នៅក្រោមផ្លូវ ហើយមិនត្រូវការលទ្ធកម្មដីទេ។

តារាង 1-3-24 ដីចាំបាច់សម្រាប់គម្រោង

គោលបំណង	ក្រឡាផ្ទៃ	ការប្រើប្រាស់បច្ចុប្បន្ន	ម្ចាស់ដី
ស្ថានីយបូមទឹកនៅ	0.27 ហិកត	ដីស្រែ	កសិករ (ឯករាជ្យ)
WTP	1 ហិកត	ដីស្រែ	កសិករ (ឯករាជ្យ)

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JCA

ដីគោលដៅ ប្រើធ្វើកសិកម្មដោយម្ចាស់ផ្ទាល់ ដូច្នោះដែននៃការទូទាត់សង គឺដី និងទិន្នផលកសិកម្មដែល នឹងទទួលបាន។

(4) សំណង និងការគាំពារ

រដ្ឋាករទឹក បានចាត់ជាមួយម្ចាស់ដីនានា ទាក់ទងនឹងតម្លៃ និងលក្ខខណ្ឌលក់ ហើយរកបានដីដែល សមរម្យ។ មេឃុំ ពាក់ព័ន្ធនឹងការងារនេះ។ សមាជិក ក្នុងគ្រួសារ ចូលរួមជាសាក្សី ក្នុងការសម្រេចចិត្តចុង ក្រោយដើម្បីលក់ដី។

សំណង ត្រូវបានទូទាត់ដោយការបង់ប្រាក់។ តម្លៃដី កំណត់ដោយម្ចាស់ ដែលថ្លៃជាងតម្លៃទីផ្សារ ចំនួន 1.3 ដង ចំពោះដីធ្វើរោងចក្រប្រព្រឹត្តកម្មទឹកស្អាត និងចំនួន 1.6 ដង ចំពោះដីធ្វើស្ថានីយបូមទឹកទេវា។ តម្លៃ នេះ ត្រូវបានអនុម័តដោយគណៈកម្មាធិការ និងបានទូទាត់រួចរាល់។

មនុស្សគោលដៅ មានតែពីរនាក់ទេក្នុងករណីនេះ ហើយនិគិរិធី ធ្វើឡើងដូចការលក់ដីទូទៅ។ ដូច្នោះ មិន មានបង្កើតគណៈកម្មាធិការអស្សាមិករណ៍ (EC) និងគណៈកម្មាធិការដោះស្រាយបណ្តឹងករ (CRC) ឡើយ ។ បណ្តឹងករ នឹងដំណើរការដូចតទៅ (1) មេឃុំ ជាអ្នកទទួលបណ្តឹងដំបូង, (2) មេឃុំ នឹងចាត់ចែងកិច្ច ប្រជុំដោះស្រាយបញ្ហា ជាមួយរដ្ឋាករទឹក និងមន្ទីរឧស្សាហកម្ម, (3) ពេល (2) ដោះស្រាយមិនបាន នោះ ស្ថាប័នខ្ពស់ជាងហ្នឹង ដូចជា ក្រសួងឧស្សាហកម្ម និងសាលាក្រុង ចូលពាក់ព័ន្ធ។ ជាក់ស្តែងក្នុងករណីនេះ តម្លៃដី ត្រូវបានទូទាត់ និងគ្មានបណ្តឹងករណាមួយឡើយ។

ជាលទ្ធផល ដំណើរការទូទាត់ឆ្លើយតបនឹងគោលការណ៍ JICA និងបានបញ្ចប់រួចរាល់។

(5) ទីតាំងបណ្តោះអាសន្នសម្រាប់ការងារសំណង់ និងទីតាំងចាក់ភក់

ទីតាំងបណ្តោះអាសន្នសម្រាប់ការងារសាងសង់ ដូចជាកន្លែងស្តុក នឹងត្រូវជួលដោយរដ្ឋាករទឹក។ ទីតាំង ចាក់ភក់ នៅដំណាក់កាលដំណើរការប្រព័ន្ធ នឹងត្រូវរៀបចំដោយរដ្ឋាករទឹក។ រដ្ឋាករទឹក មិនទាន់រកបាន ទីតាំងនានាដើម្បីជ្រើសរើស នៅឡើយ។ ការងារនេះ នឹងត្រូវបន្ត នៅដំណាក់កាលសិក្សាលម្អិត។

1-3-3-12 ផែនការតាមដាន

ផែនការតាមដាន ធ្វើឡើងដោយឈរលើមូលដ្ឋានសិក្សាខាងលើ។

តារាង 1-3-25 ផែនការតាមដាន (បណ្តោះអាសន្ន)

ផលប៉ះពាល់	ប៉ារ៉ាម៉ែត្រ	វិធីសាស្ត្រតាមដាន	ចំនុចតាមដាន	ភាពញឹកញាប់	ទំនួលខុសត្រូវ
ដំណាក់កាលសាងសង់					
ការបំពុលខ្យល់	ធ្ងន់ដី	ដោយភ្នែក	ក្បែរការដ្ឋាន សំណង់	រាល់ថ្ងៃ	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់
	ឧស្ម័នពុល	ត្រួតពិនិត្យ យានយន្ត ដែលចុះ បញ្ជី	ការិយាល័យ សាងសង់	រាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់
សំឡេង និង រំញ័រ	ម៉ោងធ្វើការ	កំណត់ត្រាការងារ	ការដ្ឋាន	រាល់ថ្ងៃអំឡុងពេល សាងសង់	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់
	ការគ្រប់គ្រងយានយន្ត	ត្រួតពិនិត្យ យានយន្តដែលបាន ចុះបញ្ជី	ការិយាល័យ ការដ្ឋាន	រាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់
	សេចក្តីណែនាំដល់អ្នក ដំណើរការ	កំណត់ត្រាការ បណ្តុះបណ្តាល	ការិយាល័យ ការដ្ឋាន	ម្តងក្នុងពេល សាងសង់	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់
ការបំពុលទឹក និងកករ	ភាពល្អក់, ប្រេងម៉ាស៊ីន	ដោយភ្នែក	Inlet of discharge	រាល់សប្តាហ៍ តែរាល់ថ្ងៃអំឡុង ពេលសាងសង់ត្រឹម	ក្រុមហ៊ុន សាងសង់

ផលប៉ះពាល់	ប៉ារ៉ាម៉ែត្រ	វិធីសាស្ត្រតាមដាន	ចំនុចតាមដាន	ភាពញឹកញាប់	ទំនួលខុសត្រូវ
	គុណភាពទឹក	pH, EC, BOD, turbidity, oil	Inlet of discharge	ពេលសង្កេតឃើញមានហេតុខុសធម្មតាកើតឡើង	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
សំណល់រឹង (បែបលំនៅដ្ឋាន)	ការចាក់ចែងឲ្យត្រឹមត្រូវ	ដោយភ្នែក	សំណល់បែបលំនៅដ្ឋាន	រាល់សប្តាហ៍	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
សំណល់រឹង (ពីសំណង់)	យកចោលឲ្យបានត្រឹមត្រូវ	ដោយភ្នែក	កន្លែងស្តុកបណ្តោះអាសន្ន	រាល់ពេលចាក់	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
	រៀបចំទីតាំងចាក់បំពេញ	ឯកសារកុងត្រា	ទីតាំងចាក់សំណល់	នៅពេលធ្វើកិច្ចសន្យា	រដ្ឋាករទឹក, MIH
ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	ហាមឃាត់ការប្រមាញ់និងនេសាទ	កំណត់ត្រាកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាល	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រៀងរាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
ធារាសាស្ត្រ	កាលវិភាគសាងសង់ក្នុងរដូវក្តៅ	របាយការណ៍សាងសង់ប្រចាំខែ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រាល់ខែនាវារដូវក្តៅ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
ការប្រើប្រាស់ដីនិងធនធាននៅមូលដ្ឋាន	ការជួលដី	ឯកសារកិច្ចព្រមព្រៀង	ការិយាល័យការដ្ឋាន	ពេលចុះកិច្ចព្រមព្រៀងជួល	PWW, MIH
ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងសេវាកម្មសង្គមដែលមានស្រាប់	វិធានការកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ដល់ការធ្វើចរាចរណ៍	របាយការណ៍សាងសង់ប្រចាំខែ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រៀងរាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
HIV/AIDS និងជំងឺឆ្លងផ្សេងៗ	គ្រប់គ្រងសុវត្ថិភាពការងារ និងអនាម័យ	របាយការណ៍សាងសង់ប្រចាំខែ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រៀងរាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
លក្ខខណ្ឌការងារ	គ្រប់គ្រងសុវត្ថិភាពការងារ និងអនាម័យ	របាយការណ៍សាងសង់ប្រចាំខែ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រៀងរាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
គ្រោះថ្នាក់	ផែនការចរាចរណ៍យានយន្តសំណង់	ផែនការ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	ពេលធ្វើផែនការ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
	បណ្តុះបណ្តាលសុវត្ថិភាពការងារ	របាយការណ៍សាងសង់ប្រចាំខែ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រៀងរាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
ផ្សេងៗ	ចាក់ចែងបណ្តឹងករ	វិភាគបណ្តឹងករ	ការិយាល័យការដ្ឋាន	រៀងរាល់ខែ	ក្រុមហ៊ុនសាងសង់
វគ្គដំណើរការប្រព័ន្ធ					
សំណល់	ចាក់ចែងកក់អោយបានត្រឹមត្រូវ	កំណត់ត្រាការតាមដាន	រោងចក្រប្រព្រឹត្តកម្មទឹក	រៀងរាល់បីខែម្តង	រដ្ឋាករទឹក
	រៀបចំទីតាំងចាក់	ឯកសារកុងត្រា	រដ្ឋាករទឹក	នៅពេលធ្វើ	រដ្ឋាករទឹក

ផលប៉ះពាល់	ប៉ារ៉ាម៉ែត្រ	វិធីសាស្ត្រតាមដាន	ចំនុចតាមដាន	ភាពញឹកញាប់	ទំនួលខុសត្រូវ
	ចោលភក់			កិច្ចសន្យា	
សំឡេង និង រំញ័រ	តាមដានដោយមាន នីតិវិធីដំណើរការ ស្តង់ដារ (SOP)	SOP និងកំណត់ត្រា តាមដាន	រោងបូម	រៀងរាល់បីខែម្តង	រដ្ឋាករទឹក
	សេចក្តីណែនាំសម្រាប់ អ្នកដំណើរការ	កំណត់ត្រាអំពីការ បណ្តុះបណ្តាល	រោងបូម	រៀងរាល់បីខែម្តង	រដ្ឋាករទឹក

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA

1-3-3-13 ទម្រង់តាមដាន (ព្រាង)

យោងតាមមូលដ្ឋាននៃការពិភាក្សាខាងលើ សេចក្តីព្រាងនៃទម្រង់តាមដាន (monitoring form) ត្រូវបាន រៀបចំ និងបង្ហាញក្នុងតារាងខាងក្រោម ទាំងពេលសាងសង់ និងពេលដំណើរការ។ កម្រិតគុណភាពទឹក សម្រាប់ធៀប (Reference value) មានភាពខុសគ្នាពីស្តង់ដារថ្នាក់ជាតិ ដោយសារវាយោងតាមលទ្ធផលនៃ ការត្រួតពិនិត្យគុណភាពទឹក ពីខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៧ ជាពេលដែលគុណភាពទឹកបច្ចុប្បន្ន មិនឆ្លើយតប តាមស្តង់ដារ ចំពោះប៉ារ៉ាម៉ែត្រមួយចំនួន។ តម្លៃធៀប (Reference value) របស់ប៉ារ៉ាម៉ែត្រទាំងនោះ ត្រូវ បានកំណត់ដោយផែនការតម្លៃដែលបានអង្កេតលើលទ្ធផលតាមដាន។

តារាង 1-3-26 ទម្រង់តាមដាន (ពេលសាងសង់)

ការដ្ឋានសាងសង់ (តាមដានប្រចាំថ្ងៃ)

ប៉ារ៉ាម៉ែត្រតាមដាន	នីតិវិធី	លទ្ធផល	វិធានការ	ស្តង់ដារធៀប Reference standard	ភាពញឹកញាប់
ធ្នូលីដ	មើលដោយ ភ្នែក			ទទួលយកបាន ឬអត់	រាល់ថ្ងៃ
សំឡេង	ឧបករណ៍វាស់			ទទួលយកបាន ឬអត់	រាល់ថ្ងៃ
	ត្រួតពិនិត្យ រយៈពេល ដំណើរការ			រយៈពេលដំណើរការដែល មានចែងក្នុង EMP	រាល់ថ្ងៃ
គុណភាពទឹក (ភាពល្អក់, ប្រេងម៉ាស៊ីន)	មើលដោយ ភ្នែក			ទទួលយកបាន ឬអត់	រាល់ថ្ងៃ (អំឡុង ពេលសាងសង់គ្រឹះ)
គុណភាពទឹក	pH	វិភាគនៅមន្ទីរ		5 - 7	ក្នុងករណីសង្កេត ឃើញភាពល្អក់ ឬ ប្រេងម៉ាស៊ីនខុស ធម្មតា
	EC	ពិសោធន៍		80	
	BOD			10	
	Turbidity			250	

ការដ្ឋានសាងសង់ (តាមដានប្រចាំសប្តាហ៍)

ប៉ារ៉ាម៉ែត្រតាមដាន	នីតិវិធី	លទ្ធផល	វិធានការ	ស្តង់ដារធៀប Reference standard	ភាពញឹកញាប់
សំណល់ (បែបលំនៅដ្ឋាន)	ដើរ			ទទួលយកបាន ឬអត់	រាល់សប្តាហ៍

	ក្រុមហ៊ុន				
--	-----------	--	--	--	--

ការដ្ឋានសាងសង់ (តាមដានប្រចាំខែ)

ប៉ារ៉ាម៉ែត្រតាមដាន	នីតិវិធី	លទ្ធផល	វិធានការ	ស្តង់ដារធៀប Reference standard	ភាពញឹកញាប់
ស្ថានភាពយានយន្ត និង គ្រឿងម៉ាស៊ីនសំណង់	ពិនិត្យ កំណត់ត្រា ថែទាំ			ទទួលយកបាន ឬអត់ (ផ្សែង, សំឡេង, រញ្ជី, និង សុវត្ថិភាពទូទៅ)	
ការគ្រប់គ្រងចរាចរណ៍	ដើរ ក្រុមហ៊ុន			នីតិវិធីដែលមានចែង ក្នុង EMP	រាល់ខែ
គ្រោះថ្នាក់	ដើរ ក្រុមហ៊ុន			ទទួលយកបាន ឬអត់	រាល់ខែ
ប្រជុំបណ្តុះបណ្តាល និងអប់រំ កម្មករ	ពិនិត្យ របាយការណ៍			នីតិវិធីដែលមានចែង ក្នុង EMP (ភាព ញឹកញាប់, ខ្លឹមសារ, គោលដៅ, ល)	
ការភ័យ និងមតិយោបល់	ពិនិត្យ របាយការណ៍			ទទួលយកបាន ឬអត់	រាល់ខែ

ផ្សេងៗ

ប៉ារ៉ាម៉ែត្រតាមដាន	នីតិវិធី	លទ្ធផល	វិធានការ	ស្តង់ដារធៀប Reference standard	ភាពញឹកញាប់
ទីតាំងសម្រាប់ចាក់ដីចោល ទីតាំងសម្រាប់ការងារបណ្តុះ អាសន្ន	លក្ខខណ្ឌជួល			ត្រឹមត្រូវឬអត់	កិច្ចព្រមព្រៀងជួល
ផែនការសុវត្ថិភាពសម្រាប់ការ ដឹកជញ្ជូន	ក្រុមហ៊ុន ផែនការ			ទទួលយកបានឬអត់	ពេលធ្វើផែនការ

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA

ប៉ារ៉ាម៉ែត្រតាមដាន	នីតិវិធី	លទ្ធផល	វិធានការ	ស្តង់ដារធៀប Reference standard	ភាពញឹកញាប់
សំណល់ (កាក់ពីដំណើរ ប្រព្រឹត្តិកម្ម)	ដើរក្រុមហ៊ុន			ត្រឹមត្រូវឬអត់	រាល់ខែ
ទីតាំងដីសម្រាប់ចាក់កក់	ក្រុមហ៊ុន នីតិវិធី			ត្រឹមត្រូវឬអត់	ពេលធ្វើកិច្ច ព្រមព្រៀង
សំឡេង និងរញ្ជី *	ដើរក្រុមហ៊ុន និងថែទាំ			ស្ថានភាពធម្មតា ឬអត់	រាល់ថ្ងៃ

*សំឡេង និងរញ្ជីរបស់ម៉ាស៊ីនបូម ក្នុងក្រុមហ៊ុន និងកក់ត្រារាល់ថ្ងៃ។

ប្រភព៖ ក្រុមសិក្សា JICA

1-3-3-14 កម្មវិធីសិក្សាបរិស្ថាន និងសង្គម

(1) ការប្រើប្រាស់ដីបណ្តោះអាសន្នសម្រាប់ការងារសាងសង់ និងទីធ្លាចាក់សំណល់ភក់ពីប្រព្រឹត្តកម្ម

ការងារសាងសង់ ត្រូវការប្រើដីបណ្តោះអាសន្ន ធ្វើជាទីធ្លាស្តុក ការិយាល័យសំណង់ ។ល។ សំណល់ភក់ នឹង កើតចេញពីដំណើរការប្រព្រឹត្តកម្មទឹកស្អាត ដែលចាំបាច់ត្រូវមានទីតាំងសម្រាប់ចាក់សំណល់ភក់។ MIH ទទួលបន្ទុកជួលដីបែបនេះ ប៉ុន្តែទីតាំងមិនបានកំណត់នៅឡើយ។ ដូច្នោះ គេត្រូវការផ្ទៀងផ្ទាត់ចុង ក្រោយ នៅដំណាក់កាលសិក្សាលំអិត។

(2) ការអនុម័ត IEIA

របាយការណ៍ IEIA បានត្រូវរៀបចំ និងដាក់ជូន MOE ដោយ MIH នាថ្ងៃទី 7 ខែឧសភា ឆ្នាំ 2018។ ការចុះ សិក្សាផ្ទាល់ដល់ទីតាំងគម្រោង និងប្រឹក្សាយោបល់ជាមួយរាល់អ្នកពាក់ព័ន្ធ បានធ្វើរួចហើយ។ យោងលើ ការចុះសិក្សាផ្ទាល់ MOE បានចេញលិខិតផ្តល់មតិយោបល់លើរបាយការណ៍ ហើយរបាយការណ៍ IEIA ក៏ បានកែសម្រួលរួចរាល់ហើយ។ រួចរបាយការណ៍នេះ បានត្រូវដាក់ជូន MOE ម្តងទៀត និងទទួលបានការ អនុម័ត ដោយ MOE នាខែ មករា ឆ្នាំ២០១៩។

1-3-3-15 បញ្ជីត្រួតពិនិត្យបរិស្ថាន

បញ្ជីត្រួតពិនិត្យបរិស្ថាន (Environmental Checklist) ត្រូវរៀបចំដោយផ្អែកលើការពិភាក្សាខាងលើ និង មានបង្ហាញដូចខាងក្រោម។

ប្រភេទ	ការងារទាក់ទងបរិស្ថាន	ចំណុចសំខាន់ៗត្រូវពិនិត្យ	Yes: Y No: N	ការពិចារណាជាក់លាក់អំពីបរិស្ថាន និងសង្គម (មូលហេតុចំពោះ Yes ឬ No, សមហេតុផល, វិធានការរបស់អ្នក។ល។)
		<p>តើមានវិធានការរបស់អ្នកទេ?</p> <p>(b) តើកំហប់ក្លាវ ក្នុងបរិស្ថានការងារ គោរពតាមស្តង់ដារសុខភាព និងសុវត្ថិភាពការងារ ក្នុងប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះឬទេ?</p>	(b) Y	សារធាតុគីមីនេះ មានលំនឹងល្អ នាំឲ្យលទ្ធភាពបញ្ចេញខ្យល់ ទាប។ ម្យ៉ាងទៀត នឹងមានកម្រិតបញ្ចេញខ្យល់ នៅទីតាំងប្រើក្លាវ។
(2) គុណភាពទឹក		<p>(a) តើសារធាតុ ដូចជា SS, BOD, COD ដែលមានក្នុងសំណល់បញ្ចេញពីដំណើរការប្រព័ន្ធគោលការងារស្តង់ដារប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះឬទេ?</p>	(a) N/A	សំណល់រាវដែលចេញពីប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិកម្ម នឹងត្រូវទ្រទ្រង់ប្រតិបត្តិកម្មឡើងវិញ រីឯភក់ នឹងទុកអោយស្លុត។ ដូច្នោះ សំណល់រាវ នឹងមិនមានឡើយ។ សំណល់បង្កន់ នឹងត្រូវប្រតិបត្តិកម្មដោយអាង septic ដែលក្នុងអាងនេះ ទឹកផ្លាស់ទីចេញទៅលើ នឹងត្រូវប្រែប្រួលក្នុងដី។ ដូច្នោះ នឹងមិនមានសំណល់បង្កន់ទេ។
(3) សំណល់ផ្សេងៗ		<p>(a) តើសំណល់ ដូចជាភក់ចេញពីដំណើរការប្រតិបត្តិកម្មទឹកស្អុត ត្រូវត្រៀមប្រតិបត្តិកម្ម និងចោល បានត្រឹមត្រូវនៅតាមបទបញ្ជារបស់ប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះដែរឬទេ?</p>	(a) Y	ភក់ នឹងត្រូវទុកហាលអោយស្ងួត ក្នុងអាងសម្ងាត់កក់ បន្ទាប់មក នឹងត្រូវចាក់ក្នុងទីតាំងដែលរៀបចំដោយរដ្ឋាភិបាល។
(4) សំឡេង និងវិញ្ញាប័នប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះ ឬទេ?		<p>(a) តើសំឡេង និងវិញ្ញាប័នប្រព័ន្ធ ដូចជាពេលវេលាស៊ីនប្រូម អនុលោមតាមស្តង់ដារប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះ ឬទេ?</p>	(a) Y	(a) ម៉ាស៊ីនបូម នឹងត្រូវដំឡើងនៅបន្ទប់ក្រាមដី ដែលសង់ដោយបេកុងអារម៉េ (RC) នឹងមានជញ្ជាំងកាត់បន្ថយសំឡេង។ សំឡេងនឹងត្រូវគ្រប់គ្រងឲ្យនៅក្រោមកម្រិតប្រកាសស្តង់ដាររបស់រដ្ឋាភិបាល កម្ពុជា។ មិនមានស្តង់ដារវិញ្ញាប័ន ឬន្លែកេនីងគ្រប់គ្រង ដោយវិធានការខាងលើ។
(5) ការស្រុតដី		<p>(a) ការលើបូមទឹកក្រាមដីច្រើនមកប្រើប្រាស់ តើមានលទ្ធភាពធ្វើឲ្យដីស្រុតទេ?</p>	(a) N	(a) ការស្រុតដីច្រើនមកប្រើប្រាស់នៅក្រាមដីទេ។
(1) គំបន់ការពារធម្មជាតិ		<p>(a) តើទីតាំងការងារ ឬទីតាំងបញ្ចេញសំណល់ ស្ថិតក្នុងតំបន់ការពារធម្មជាតិ កំណត់ដោយច្បាប់ប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះ ឬ សន្ធិសញ្ញានិងអនុសញ្ញាអន្តរជាតិ ឬទេ? តើមានលទ្ធភាព ដែលការងារធ្វើឲ្យប៉ះពាល់តំបន់ការពារធម្មជាតិទេ?</p>	(a) N	(a) មិនមានតំបន់ការពារធម្មជាតិ នៅក្បែរតំបន់ការងារទេ។
(2) ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី		<p>(a) តើគំបន់ការងារស្ថិតក្នុងតំបន់ការពារធម្មជាតិ ឬទេ?</p>	(a) N	(a) ទីតាំងការងារ មិនមានព្រៃឃ្នោត ព្រៃទឹកភ្លើងត្រកិច ជម្រក

ប្រភេទ	ការងារទាក់ទងបរិស្ថាន	ចំណុចសំខាន់ៗត្រូវពិនិត្យ	Yes: Y No: N	ការពិចារណាជាក់លាក់អំពីបរិស្ថាន និងសង្គម (មូលហេតុចំពោះ Yes ឬ No, សមហេតុផល, វិធានការរបស់ស្ថាប័ន។)
		<p>ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី (ដូចជា ថ្មប្រុះទឹក (coral reefs) ព្រៃកោងកាង ឬ tidal flats) ឬទេ?</p> <p>(b) តើទីតាំងគម្រោង ស្ថិតក្នុងជម្រកការពារធម្មជាតិ នៃប្រភេទសត្វរុក្ខជាតិកំពុងរងគ្រោះ ដែលកំណត់ដោយច្បាប់ប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះ ឬ សន្និសីទស្តីពីអន្តរជាតិ ឬទេ?</p> <p>(c) ប្រសិនបើគេមើលឃើញជាមុនថាមានផលប៉ះពាល់ខ្លាំងដល់ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី តើមានវិធានការគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់នោះទេ?</p> <p>(d) តើមានលទ្ធភាពដែលបរិមាណទឹកយកមកប្រើប្រាស់ (ដូចជាទឹកលើដី ទឹកក្រោមដី) ជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមាន ដល់បរិស្ថានផ្លូវទឹកទាំងនោះទេ? តើមានវិធានការគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ ដល់បរិស្ថានផ្លូវទឹកនោះ ដូចជា សហគ្រាសផ្លូវទឹកនៃឡាយ ទេ?</p>	<p>(b) N</p> <p>(c) N</p> <p>(d) N</p>	<p>ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ីណាមួយឡើយ។</p> <p>(b) មិនមានជម្រកនៃសត្វរុក្ខជាតិកម្រ នៅក្នុងតំបន់គម្រោងឡើយ។</p> <p>(c) មិនមានបញ្ហាទេ</p> <p>(d) មិនមានបញ្ហាទេ</p>
	(3) ធារាសាស្ត្រ	<p>(a) តើមានលទ្ធភាពដែលបរិមាណទឹកយកមកប្រើប្រាស់ (ដូចជាទឹកលើដី ទឹកក្រោមដី) ជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមាន ដល់ធារាសាស្ត្រលើដី ឬទឹកក្រោមដីនោះ ដែរឬទេ?</p>	(a) N	<p>(a) ក្នុងពេលដែលមានភាពរឹងមាំកម្រិតខ្ពស់ រដូវកាលវែង ធារាសាស្ត្រ មានទឹកគ្រប់គ្រាន់ ផ្តល់ដល់ការប្រើប្រាស់ស្រែកម្រោង។ ដូច្នោះ ផលប៉ះពាល់ដល់ធារាសាស្ត្រ មិនមានគួរឱ្យកត់សម្គាល់ឡើយ។</p>
4 ប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ី	(1) ការរដ្ឋាភិបាលនៅ	<p>(a) តើមានការរដ្ឋាភិបាលនៅខេត្តខេត្តណាមួយ ឬបណ្តាមកពីការអនុវត្តគម្រោងដែរឬទេ? ប្រសិនបើ មាន តើមានកិច្ចប្រឹងប្រែង ក្នុងការកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ ដែលបណ្តាលមកពីការរដ្ឋាភិបាលនៅខេត្តខេត្តនោះ ដែរឬទេ?</p> <p>(b) តើមានការព្យាបាលគ្រប់គ្រាន់អំពីសំណង និងការគាំពារ ដល់ការរដ្ឋាភិបាលនៅ ដល់អ្នករដ្ឋាភិបាលនៅខេត្តខេត្តនោះ ដែរឬទេ?</p> <p>(c) តើផែនការរដ្ឋាភិបាលនៅ រួមទាំងសំណងនៃ full replacement costs ការស្តារឡើងវិញនៃជីវភាពរស់នៅនិងសង្គមដោយជីវភាព ត្រូវបានរៀបចំឡើង ដោយផ្អែកលើការសិក្សាសេដ្ឋកិច្ចសង្គមនៃការរដ្ឋាភិបាលនៅទេ?</p> <p>(d) តើសំណង និងត្រូវបាន មុនពេលរដ្ឋាភិបាលនៅទេ?</p>	<p>(a) N</p> <p>(b) N/A</p> <p>(c) N/A</p> <p>(d) N/A</p> <p>(e) N/A</p> <p>(f) N/A</p> <p>(g) N/A</p> <p>(h) N/A</p> <p>(i) N/A</p>	<p>(a) មិនមានការរដ្ឋាភិបាលនៅខេត្តខេត្តណាមួយទេ មានន័យថា សំនួរ (b)-(i) មិនចាំបាច់។</p>

ប្រភេទ	ការងារទាក់ទងបរិស្ថាន	ចំនុចសំខាន់ត្រូវពិនិត្យ	Yes: Y No: N	ការពិចារណាជាក់លាក់អំពីបរិស្ថាន និងសង្គម (មូលហេតុចាំបោះ: Yes ឬ No, សមហេតុផល, វិធានការរបស់អ្នក។ល។)
		<p>(c) តើគោលការណ៍សំណងនានា មានរៀបចំជាឯកសារទេ?</p> <p>(f) តើផែនការផ្លាស់ទីលំនៅនោះ មានផ្តោតជាពិសេស ដែរឬទេ លើក្រុមជម្រកគ្រោះម្តងទៀត កុមារ ចាស់ជរា ប្រជាជនដែលស្ថិតក្រោមបន្ទាត់ក្រីក្រ ជនជាតិភាគតិច?</p> <p>(g) តើមានរៀបចំ កិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយអ្នកដទៃលះពាល មុននឹងផ្លាស់ទីលំនៅដែរឬទេ?</p> <p>(h) តើមានរៀបចំជាក្របខណ្ឌស្តាប់ ដើម្បីអនុវត្តការផ្លាស់ទីលំនៅឲ្យបានត្រឹមត្រូវឬទេ? តើមានត្រៀមអ្នកមានសមត្ថភាព និងមរិកា ដើម្បីអនុវត្តផែនការនេះទេ?</p> <p>(i) តើមានរៀបចំផែនការតាមដានលះពាលនៃការផ្លាស់ទីលំនៅនេះ ដែរឬទេ?</p> <p>(j) តើមានរៀបចំយន្តការបញ្ជីឯកទ័រទេ?</p>	(j) N/A	
(2) ស្ថានភាពរស់នៅ និងការចិញ្ចឹមជីវិត		<p>(a) តើមានលទ្ធភាពដែលគម្រោងដោះស្រាយអវិជ្ជមានដល់ស្ថានភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនទេ? តើមានគិតគូរអំពីវិធានការសមរម្យ ដើម្បីកាត់បន្ថយលះពាល់ទេ ប្រសិនបើចាំបាច់?</p> <p>(b) តើមានលទ្ធភាពដែលវិមាណនីកដែលគម្រោងប្រើ (ដូចជា ទឹកលើដី, ទឹកក្រាមដី) ដោះស្រាយអវិជ្ជមាន ដល់ការប្រើប្រាស់ទឹក និងការប្រើប្រាស់តំបន់ទឹក ដែលមានស្រាប់ទេ?</p>	(a) N (b) N	<p>(a) គម្រោងដោះស្រាយអវិជ្ជមានដល់គម្រោងមូលដ្ឋានរបស់ប្រជាជន ។ មិនមានឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានណាមួយឡើយ។</p> <p>(b) ស្ថិតិពេជីសាត់មានសមត្ថភាពបញ្ជូនទឹកគ្រប់គ្រាន់។ បរិមាណទឹកបូមប្រើប្រាស់ មិនលះពាល់ដល់ការផ្លាស់ទីលំនៅទេ។</p>
(3) បេតិកភណ្ឌ		<p>(a) តើមានលទ្ធភាព ដែលគម្រោងនឹងធ្វើឲ្យខូចខាត ដល់បេតិកភណ្ឌបុរាណ ប្រវត្តិសាស្ត្រ វប្បធម៌ និងសាសនា ឬទេ? តើមានគិតគូរវិធានការសមស្រប ដើម្បីការពារ តំបន់នោះ ទៅតាមច្បាប់នៃប្រទេសម្ចាស់ផ្ទះ ឬទេ?</p>	(a) N	<p>(a) មិនមានបេតិកភណ្ឌបុរាណ ប្រវត្តិសាស្ត្រ វប្បធម៌ និងសាសនា សំខាន់ៗ ឬសំណង់ប្រវត្តិសាស្ត្រ នៅក្នុងតំបន់គម្រោងឡើយ។</p>
(4) ទេសភាព		<p>(a) តើមានលទ្ធភាព ដែលគម្រោងដោះស្រាយអវិជ្ជមាន ដល់ទេសភាពមូលដ្ឋានទេ? តើមានវិធានការចាំបាច់ទេ?</p>	(a) N	<p>(a) សំណង់អាការ ស្ថិតនៅក្នុងទីតាំងដ៏ស្រស់ និងគ្រប់គ្រាន់ប្រជាជន រស់នៅក្បែរនោះណាស់ ដូច្នោះ ផលប៉ះពាល់លើទេសភាពមិនគួរជាទីកត់សម្គាល់ទេ។</p>
(5) ជនជាតិភាគតិច		<p>(a) តើមានការពិចារណាតំបន់យលះពាល់ ដល់វប្បធម៌ និងជីវភាពរស់នៅរបស់</p>	(a) N/A	<p>(a)(b) មិនមានជនជាតិភាគតិច រស់នៅក្បែរទីតាំងគម្រោងទេ។</p>

ប្រភេទ	ការងារទាក់ទង បរិស្ថាន	ចំណុចសំខាន់ៗត្រូវពិនិត្យ	Yes: Y No: N	ការពិចារណាជាក់លាក់អំពីបរិស្ថាន និងសង្គម (មូលហេតុចម្រើន: Yes ឬ No, សមហេតុផល, វិធានការបណ្តោះអាសន្ន)
		ជនជាតិភាគតិច? (b) តើមានគោរពលិខិតរបស់ជនជាតិភាគតិច ទាក់ទងនឹងជំនួញ និងជនជនទាំងឡាយ ទេ?	(b) N/A	
	(6) លក្ខខណ្ឌការងារ	(a) តើអ្នកគាំទ្រគម្រោង មិនបំពានច្បាប់ ឬបទបញ្ញត្តិ ទាក់ទងនឹងលក្ខខណ្ឌការងារ ក្នុងប្រទេស ដែលអ្នកគាំទ្រគម្រោង គួរតែអង្កេតគម្រោង ទេ? (b) តើមានការគិតគូរសុវត្ថិភាពនៅទីតាំងខ្នាត ដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធគម្រោងដែរឬទេ ដូចជា ការប្រើប្រាស់ឧបករណ៍សុវត្ថិភាព ដើម្បីជៀសវាងគ្រោះថ្នាក់ការងារ និងការគ្រប់គ្រង សារធាតុពុល ជាដើម? (c) តើមានរៀបចំផែនការ និងអនុវត្តវិធានការ សម្រាប់កម្មករក្នុងគម្រោងទេ ដូចជា រៀបចំកម្មវិធីសុវត្ថិភាពនិងសុខភាព និងការបញ្ឈប់ការងារសុវត្ថិភាព (ដោយរួមទាំង សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ និងសុខភាពសាធារណៈ)? (d) តើមានវិធានការត្រឹមត្រូវ ដើម្បីធានាថាអ្នកយោងសន្តិសុខក្នុងគម្រោង មិនបំពាន សុវត្ថិភាពរបស់អ្នកនៃក្នុងគម្រោង ឬប្រជាជនមូលដ្ឋាន ទេ?	(a) Y (b) Y (c) Y (d) Y	(a) ការគោរពច្បាប់ទាក់ទងនឹងលក្ខខណ្ឌការងារ នឹងមានចែងយ៉ាង ច្បាស់ក្នុងក្រដាសមួយក្រុមហ៊ុនសាងសង់ ដើម្បីអនុវត្ត។ (b) នឹងមានវិធានការផ្សេងៗ ដូចជា ធ្វើបង្ការនៃ ជាដើម។ (c) កិច្ចការទាំងនេះ នឹងត្រូវចាត់ជាភារកិច្ចរបស់ក្រុមហ៊ុន សាងសង់ និងមានចែងក្នុងឯកសារក្រដាស។ (d) អ្នកយោងសន្តិសុខ នឹងត្រូវបញ្ឈប់ក្នុងក្រុមគោលដៅដែលត្រូវ ទទួលបានការបញ្ឈប់បញ្ឈប់។
5 ផ្ទះ 50	(1) ផលប៉ះពាល់អង្គរ ពេលសាងសង់	(a) តើមានវិធានការសម្របសម្រួល ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់នេះទេ (ដូចជា សំឡេង រំព្រះ ទឹកល្អក់ ចូលដី ផ្សែងពុល និងសំណល់ផ្សេងៗ)? (b) ប្រសិនសកម្មភាពសាងសង់ ជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានលើបរិស្ថានធម្មជាតិ (ប្រព័ន្ធ អេកូឡូស៊ី) តើមានវិធានការសម្របសម្រួល ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ទេ? (c) ប្រសិនសកម្មភាពសាងសង់ ជះឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានលើបរិស្ថានសង្គម តើមាន វិធានការសម្របសម្រួល ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់ទេ? (d) ការលើសកម្មភាពសាងសង់ អាចធ្វើឲ្យមានការកកស្ទះចរាចរណ៍ តើមានវិធានការ សម្របសម្រួល ដើម្បីការបន្ថយផលប៉ះពាល់។	(a) Y (b) N (c) Y (d) N	(a) នឹងមានវិធានការកាត់បន្ថយ ក្នុង EPM ដើម្បីគ្រប់គ្រងសំឡេង រំព្រះ ទឹកល្អក់ ចូលដី ការបញ្ឈប់ផ្សែងពុល និងសំណល់ ដែលបញ្ឈប់ពី ការដ្ឋាន។ (b) គេមិនរំពឹងថាមានឥទ្ធិពលអវិជ្ជមានណាមួយឡើយ។ (c) នឹងមានការខានបញ្ឈប់អសន្ត ដល់ការធ្វើចរាចរណ៍។ ផល ប៉ះពាល់អវិជ្ជមាន នឹងត្រូវបន្ថយដោយវិធានការផ្សេងៗ ដូចជាធ្វើ ផ្លូវរាង រៀបចំអ្នកធ្វើចរាចរណ៍ ដំឡើងស្លាកសញ្ញា ចែករំលែក ពីតំបន់ដល់អ្នកពាក់ព័ន្ធ។ (d) ការប្រឆាំងនេះ ជាការពង្រីកប្រព័ន្ធផ្លូវផ្លូវថ្នល់ទឹកស្អាត ដែលទីតាំង

ប្រភេទ	ការងារទាក់ទងបរិស្ថាន	ចំនួនសំខាន់ត្រូវពិនិត្យ	Yes: Y No: N	ការវាយតម្លៃហានិភ័យបរិស្ថាន និងសង្គម (មូលហេតុចម្រើន: Yes ឬ No, សមហេតុផល, វិធានការបណ្តោះអាសន្ន)
				គម្រោង មិនស្ថិតក្នុងតំបន់ប្រុងជនគ្រុឌទេ។ ដូច្នោះ មិនមានការកកស្ទះចរាចរណ៍ធ្ងន់ធ្ងរទេ។
	(2) ការតាមដាន	<p>(a) តើគម្រោង និងរៀបចំ និងអនុវត្តកម្មវិធីតាមដានបរិស្ថានដែលចាត់ថាជាផលប៉ះពាល់ខ្លាំងទេ?</p> <p>(b) តើកម្មវិធីតាមដាន តាមដានលើចំនុចអ្វីខ្លះ ដោយវិធីសាស្ត្រអ្វី និងញឹកញាប់យ៉ាងណា?</p> <p>(c) តើគម្រោងបង្កើតក្របខ័ណ្ឌតាមដានសមស្របទេ (ស្ថាប័ន បុគ្គលិក ឧបករណ៍ និងថវិកា សមស្រប ដើម្បីធានាចេតនាពីការតាមដាន)?</p> <p>(d) តើមានការទាមទារផ្នែកច្បាប់ទាក់ទងនឹងប្រព័ន្ធចោយការណ៍តាមដានទេ ដូចជាទម្រង់របាយការណ៍ ភារញឹកញាប់ចេញរបាយការណ៍ដាក់ជូនទៅអាជ្ញាធរបញ្ជាក់កម្មវិធីនានា?</p>	<p>(a) Y</p> <p>(b) Y</p> <p>(c) Y</p> <p>(d) Y</p>	<p>(a) MIH ទទួលបន្ទុកការតាមដាន ដូចក្នុងគម្រោងផ្សេងៗស្រដៀងនេះ។ MIH មានបទពិសោធន៍លើការងារនេះ។</p> <p>(b) មានកំណត់ក្នុង EMoP។</p> <p>(c) ការតាមដានរបស់អ្នកគាំទ្រគម្រោង ជាផ្នែកមួយនៃសកម្មភាពដំណើរការទូទៅ។ វគ្គបណ្តុះបណ្តាល នឹងមានរៀបចំ ក្នុងផ្នែកបណ្តុះបណ្តាលនៃគម្រោង (soft component)។</p> <p>(d) មានចែងក្នុង EMP។</p>
6. ចំនួនគ្រូបរិស្ថាន	ការយោងលើតារាងត្រួតពិនិត្យក្នុងវិស័យដទៃ	(a) ការណ៍ចាំបាច់ ត្រូវពិនិត្យចំនួនពាក់កណ្តាល ដែលមានរៀបរាប់ក្នុងតារាងត្រួតពិនិត្យរបស់គម្រោង Dam and River Projects។	(a) N	បរិមាណបូមទឹកយកមកប្រើ មិនច្រើន ហើយសំណង់ស្ថានីយបូមទឹកនៅ មានទ្រង់ទ្រាយតូច ដែលស្ថិតនៅលើខ្សែទឹក នៃទំនប់ដែលមានស្រាប់។ ដូច្នោះ គេមិនចាំបាច់ផ្សេងផ្ទុកជាមួយតារាងត្រួតពិនិត្យនៃគម្រោង Dam and River Projects ទេ។
	ការប្រុងប្រយ័ត្នជាមុនពេលប្រើតារាងត្រួតពិនិត្យបរិស្ថាន	(a) ការណ៍ចាំបាច់ ត្រូវផ្សំផ្ទុកជាមួយផលប៉ះពាល់ផ្លូវដែក ឬផលប៉ះពាល់ផ្សេងៗ (ដូចជាគម្រោងដែលមានកម្ពស់ផ្សេងៗ ដែលអាចបង្កបញ្ហា ដូចជាការប្រព្រឹត្តិកម្មសំណល់ផ្លូវដែក ក្លៀងក្លាស់ ការបំផ្លាញស្រទាប់អូប្រូន ឬការកើនឡើងកំដៅពិភពលោក)។	(a) N	(a) គ្មាន